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AKTUĀLA INTERVIJA 
ATJAUNOS 

LU MEDICĪNAS FAKULTĀTI 
LU Senāts ar lēmumu nr. 170 nolēmis atjaunoti 

1919. gadā dibināto Latvijas Univers i tātes ! 
Medicīnas fakultāti, kuras darbība tika pārtraukta 
1950. gadā. Ja valdība piešķirs nepieciešamo 
finansējumu, tad Medicīnas fakultāte darbu varēs 
sākt 1998./99. mācību gadā. 

PAR VIENOTIEM 
DIPLOMIEM EIROPĀ 

Eiropas pilotprojekts - Eiropas Padomes 
un UNESCO izstrādātā diploma 

pielikuma ieviešana 
Lai panāktu, ka, izlasot jebkurā citā valstī iz

sniegta diploma pielikumu, diplomatzinējiem, 
augstskolām un darba devējiem būtu skaidrs ap
gūtas izglītības saturs, apjoms un tiesības, kādas 
diploms dod mācību turpināšanai un darba tir
gū, Eiropas Padome un UNESCO jau vairākus 
gadus strādāja pie vienotā diploma pielikuma for
mas. Jau tad, kad diploma pielikuma galīgā for
ma vēl nebija oficiāli apstiprināta, EP un UNES
CO rekomendēja Eiropas augstskolām vadīties 
no šā pielikuma, lai savus piešķirtos grādus un 
diplomus padarītu saprotamākus citās valstās. 
Darbs tagad ir pabeigts un pielikums akceptēts 
ENIC un NARIC diplomatzīšanas tīklu apsprie
dē Helsinkos 1997. gadā. 

No Latvijas pilotprojektā piedalās Latvijas 
Universitāte. 

Daudzvalstu PHARE projekti augstākās 
izglītības kvalitātes novērtēšanā un dip-
lomatzīšanā. 

Jau pirms vairākiem gadiem Eiropas Savienība pie
šķīra 3,5 miljonus ECU daudzvalstu PHARE projektam, 
kurš veicinātu augstākās izglītības kvalitātes nodrošinā
šanas sistēmu radīšanu Austrumeiropas valstīs, un dip
lomu un kvalifikāciju savstarpēju atzīšanu starp PHARE 
programmas aptvertajām valstīm un ES valstīm. Dažādu 
iemeslu dēļ daudzas valstis aptveroša projekta uzsākša
na bija sarežģīta un kavējās. 

Beidzot projekts sadalīts divos apakšprojektos - kvali
tātes nodrošināšanai un diplomatzīšanai. Abu apakšpro-
jektu vadlīnijas noteica Eiropas mēroga vadības komiteja. 

Pirmā projekta ietvaros notiks gan ekspertu apmācī
ba augstākās izglītības kvalitātes vērtēšanai, gan ari kon
krētu programmu novērtējumi dažādās valstīs, tā ka va
ram cerēt, ka projekts atslogos Latvijas apstākļos tik grūti 
finansējamo Rietumu ekspertu piedalīšanos vismaz da
žu programmu novērtēšanā. 

Otrajā - kvalitātes novērtēšanas projektā PHARE val
stu diplomatzīšanas centru darbiniekus apmācīs diplo
mu un kvalifikāciju praktiskā ekspertīzē un citu valstu 
izglītības sistēmu izpētē. Paredzēts ari saistīt Eiropas val
stu diplomatzīšanas projektus vienotā sistēmā ar INTER
NET palīdzību un apgādāt tos ar tehniku un speciālo li
teratūru. 

Tagad ir noslēgušies konkursi par abu projektu vadību. 
Diplomatzīšanas projektā uzvarēja konsorcijs, kuru vada 
viens no vispieredzējušākajiem Eiropas diplomatzīšanas 
centriem - Nīderlandes NUFFIC un piedalās ari Latvijas 
Akadēmiskās informācijas centrs. Projekts iedalāms čet
rās apakšprogrammās - ārvalstu diplomu un kvalifikāciju 
izpēte un novērtēšana, diplomatzīšanas centru savstarpē
jā sasaiste un vienotas informācijas sistēmas izveide, dip
loma pielikuma ieviešana un ECTS ieviešana. 

Latvijas Akadēmiskās informācijas centram uzticēts 
koordinēt to projekta apakšprogrammu, kurā tiek reali
zēta dažādu PHARE valstu diplomatzīšanas centru sa
saiste caur INTERNET un vienotas informācijas sistē
mas izveide. 

Informējis Akadēmiskās informācijas centra 
direktors, Eiropas diplomatzīšanas tīkla (ENIC) 

viceprezidentsANDREJSRAUHVARGERS, 
publicēšanai sagatavojusi ILZEBRINKMANE 

... apvaicājāmies Bioloģijas fakultātes stu
dentiem, mācībspēkiem un citiem, kā nu katrs 

(jūtas šajā sesijas laikā. 
Gaitenī sastaptie Ansis un Lelde teica, ka esot grūti, 

ļ briesmīgi. Vaicājot par to, kā izvilkt veiksmīgo eksāme
na biļeti, guvām atbildi, ka, ja tās ir numurētas, tad no
teikti ir jāņem 8. vai 12. īpaši rituāli un metodes šim pā
rim speciāli eksāmeniem izstrādātas gan nebija. 

Otrā kursa studente Vita sacīja, ka sesija beidzot ir 
tas laiks, kad viņa mācās. Tas esot labi, ka īsā laika sprīdī 
ir tik daudz jāpadara, jo cilvēks tad maksimāli mobili
zējas. 

Sesija, viņasprāt, ir pārmaiņas un ir interesantāk dzī
vot. Vita saka, ka laba eksāmenu nolikšanas formula ir: 

KURŠ KURU? 
EKSĀMENĀ 2. lpp. 

a) labi sagatavoties; 
b) labi izgulēties; 
c) saģērbties tā, lai atstātu gudra cilvēka iespaidu (var

būt der pamēģināt?). 
Sesijas laikā Vitu dažkārt ari vajā bezmiegs, bet tas 

piederas pie lietas. Ari Vitai neesot nekādu amuletu un 
speciālas biļešu vilkšanas metodes, kura iekrīt acīs, to 
ari ņem. 

Inese drūmā noskaņojumā sacīja, ka šajā sesijā viņa 
jūtas labāk, salīdzinoši ar pagājušo. Viņai sesija nozīmē 
vienkārši darbu, kas ir jāpadara. Kāds anonīmais bio
logs sacīja, ka uz eksāmeniem viņam vienmēr bikšu ka
batā ir draudzenes matu gumija. Vai tā nes veiksmi, ir 
grūti spriest, bet cerības vienmēr esot. Ari šim jauna
jam cilvēkam nav īpašu metožu biļešu vilkšanā, bet pa
rasti tiek izvilkta kāda no vidējām, bet ne malējās. Līdz 
šim esot veicies diezgan maz. 

Kāds pasniedzējs saka, ka viņam sesijas neesot. Iz
just to liek vienīgi kādi studentu bariņi, kas nāk pēc ie
rakstiem. Tā kā pats esot pēc dabas slinks, tad pie viņa 
studenti mācību laikā visa semestra garumā kārto ie
skaites, bet galapārbaudījuma neesot. Mācībspēks do
mā, ka jāmācās ir visu semestri un, ja kārtīgi ir strā
dāts, tad sesija var būt ari atpūta (nu ko, vai nav laba 
pieeja?). Iegriezāmies ari nesen mājīgi iekārtotajā de
kanātā. Dekanāta ļaudis saka, ka sesijas laiks viņiem 
neatšķiras no parastā mācību semestra, jo vairs nekas 
neesot jādara. Kādreiz esot bijis jāsastāda eksāmenu sa
raksti, tagad to sarunā paši studenti. Par sesiju deka
nātā atgādina vienīgi tas, ka jāreģistrē un jāiegrāmato 
eksāmena rezultāti. 

Droši vien kādam citam studentam ir ari kādi amule
ti, ticējumi un citi veidi, kā labi nokārtot sesiju. Vai jums 
tādi ir? 

Vēlot veiksmi un labu atmiņu -
ANDRIS ŠIROVS, 
SIGNE DONIKA, 

Bioloģijas fakultātes studenti 

(Par sesiju vēl lasiet 2. lpp.) 

MĀKSLĀ 4. lpp. 

SPORTĀ 7. lpp. 
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AK, Sī SESIJA! 
Ko par to domā Ķīmijas fa

kultātes ceturtā kursa studen
te Eleonora Tihomirova. 

- Kā tu uztver sesijas lai
ku? 

- Es vairs neesmu tik uz
traukta un nervoza kā agrāk. 
Protams, ka sesijas laiks ne
sagādā man daudz prieka, ta
ču tas ir ciešams. 

- Kā tev sesi jā gāja 
agrāk? 

- Pirmajā semestrī man bi
ja ļoti miglains priekšstats par 
sesijām vispār. Domāju, ka 
tas ir kaut kas briesmīgs, biju 
tā nobijusies, ka mācījos cau
rām dienām. Pat nevarēju ie
domāties par špikošanu. Pir
mo sesiju nokārtoju sekmīgi 
un sapratu, ka sesija nav ne
maz tik briesmīga, kā es iedo
mājos. Iepazinos ar dažiem 
cilvēkiem, kuri sesiju uztvēra 
ļoti vieglprātīgi, viņi palīdzē
ja man pārvarēt bailes. Tagad, 
ceturtajā kursā, sesija daudz 
neatšķiras no parastā mācību 
laika. 

- Un tagad tu špiko? 
- Lai tas paliek noslēpums. 
- Tev drīzumā būs kur

sa un bakalaura darba aiz
stāvēšana... 

- No tā ir atkarīga mana 
nākotne. Atklāti sakot, es ļoti 
baidos. Man vienmēr ir bailes 
no nezināmā, sevišķi, ja tas ir 
saistīts ar studijām. 

- Kā tu uzskati, vai stu
dentu zināšanu vērtējumā 
mācībspēki ir objektīvi? 

- Jā, ir. Tomēr nevajag aiz
mirst, ka viņi arī ir cilvēki. 

- Ko tu varētu ieteikt 
pirmkursniekiem viņu pir
majā sesijā? 

- Mācīties, mācīties un vēl
reiz mācīties! 

Sarunājusies 
INESE RELMAIE 

N E K L Ā T I E N E S 
STUDIJAS VĀCIJĀ! 

Hāgenas Tālmācības uni
versitātes Rīgas studiju centrs 
aicina pieteikties studijām va
saras semestrī. 

Prioritārie studiju virzieni: 
• vācu literatūra; 
• psiholoģija; 
• socioloģija. 
Priekšnoteikums: ļoti labas 

vācu valodas zināšanas. 
Semestra beigās iespējams 

iegūt HTU sertifikātu. 
Pieteikšanās līdz š. g. 6. 

februārim 
HTU Rīgas studiju centrā, 

Kalku ielā 1, 222. telpā. Tālr. 
7-089012. 

LU INSTITŪTI 
Tā mājvieta ir Latvijas 

Universitātes Juridiska
jā fakultātē. Neparasti ir 
tas, ka institūtā strādā ti
kai jauni cilvēki, un arī 
tas, ka šī struktūrvienība 
darbojas vien dažus ga
dus, bet par to jau dzird 
daudz labu lietu. 

Par to, kāda ir tā raša
nās vēsture, jautāju INE
TAI ZIEMELEI - Cilvēktie
sību institūta direktora 
vietas izpildītājai. 

Tas ir loģisks rezultāts pro
cesiem, kas notiek sabiedrībā. 
Pasaules Cilvēktiesību konfe
rence 1993. gadā deklarēja, ka 
visu valstu valdībām jāveido 
un jāattīsta zinātniski pētnie
ciskās institūcijas, kuras no
darbojas ar šo tiesību zinātni, 
informējot sabiedrību par in
divīda tiesībām, pienākumiem 
pret valsti. Padomju tiesību zi
nātnē šie jautājumi ārkārtīgi 
"kliboja" gan Juridiskajā fa
kultātē, gan ari sabiedrībā, jo 
50 gadu laikā bija pazaudētas 
šīs tradīcijas. Tādēļ bija liela 
nepieciešamība izveidot insti
tūtu, kurš ar visām zinātniski 
izstrādātām metodēm pēta šos 
jautājumus un māca ari stu
dentiem, kas patiesībā ir cil
vēktiesības ārpus visiem poli
tiskajiem lozungiem. 

Juridiskā fakultāte 1995. 
gadā toreizējā dekāna profe
sora Vēbera un manā perso
nā uzņēmās šo iniciatīvu - uz-
rakstīt projektu sadarbībā ar 
ārvalstu partneriem un ie
sniegt Eiropas komisijai, lai 
iegūtu finansējumu institūta 
izveidošanai. 

Esam zinātniski pētniecis
ka akadēmiska institūcija 

Mēs strādājam ar dažādiem 

^ISTITŪTS, KAS NODARBOJAS 
AR CILVĒKTIESĪBĀM 

tiem un Juridiskās fakultātes 
studentiem. Pirmā konference 
bija 1995. gadā, kad nodibinā
jās institūts. Tā bija veltīta 
starptautisko un nacionālo tie
sību aspektiem. Otrā gada kon
ference bija veltīta nacionālai 
praksei un tajā piedalījās visu 

Akadēmiskajā programmā ju
ristiem 2. kursā ir obligātais cil
vēktiesību pamatkurss. 

Izdodam arī "Cilvēktiesību 
žurnālu". Tajā publicējam da
žādu problēmu analīzi gan no 
Latvijas likumdošanas vie
dokļa, gan no starptautisko 

Attēlā Ineta Ziemele un institūta padomnieki: Martins Šeinins 
(profesors, Helsinku universitāte), Ārijs Bloeds (profesors, Utrehtas 
universitāte), Asbjorns Eide, (profesors, Norvēģu cilvēktiesību 
institūts, Oslo universitāte) 

juridisko profesiju pārstāvji. 
Diskutējām par to, kādas ir 
reālās iespējas Latvijā cilvē
kam aizstāvēt savas tiesības. 
Pagājušā gada septembrī noti
kusī konference bija veltīta Sa
tversmes tiesas darbībai un 
jautājumiem par to, vai indivī
dam vajadzētu būt tiesībām 
griezties Satversmes tiesā ga
dījumā, ja viņam šķiet, ka no
teikts likums pārkāpj viņa tie
sības. Universitātē, manuprāt, 
visvairāk pamanītie ir mūsu 
institūta lektoru piedāvātie cil
vēktiesību kursi. Lasām "Cil
vēktiesību pamatkursu" dažā
du Universitātes fakultāšu stu
dentiem. Tikko mums beidzās 

standartu viedokļa. Žurnāls 
kļuvis par rokasgrāmatu gan 
Saeimas politiķiem, gan ties-

dzekļu institūta finansēšanai. 
Sajā sakarā mēs risinām saru
nas ar Juridisko fakultāti, ja 
viss nokārtosies saskaņā ar no
teikumiem, tad Institūtam ne
vajadzētu baidīties par izdzī
vošanu. 

Kas ir jēdziens "pilsonis
kā sabiedrība'? 

Šajā jēdzienā ir vairāki as
pekti, par kuriem jārunā. Pie
mēram, institūta dienu un ne
dienu konteksts. Sabiedrībā ar 
augstu politisko kultūru lep
numu un apziņu par savu val
sti, kas ietver lepnumu pašam 
par sevi, būtu jādomā citādi. 
Piemēram, ar kādām grūtībām 
mēs veicam reformas. 

Nepieciešama apziņa, ka ir 
vajadzīgs tāds institūts, ir va
jadzīgs mūsu darbs. Svarīgi, 
lai cilvēki par šīm lietām ru
nātu. Manuprāt, tas ir pilso
niskās sabiedrības elements, 
bet mums vēl tā pietrūkst. 
Protams, ka tas nāk līdz ar iz
glītību. Laba izglītība, atbil
stoša un visiem pieejama kul
tūra spēj sabiedrību izveidot 
par inteliģentu un politiski sa-

Martinš Mits - direktora vietnieks 

Oskars Galanders - "Cilvēktiesību 
projektiem. Pasūtītājs mums 
ir Valsts Cilvēktiesību birojs, 
arī Saeimas komisijas. Esam 
ari Eiropas Padomes nacionā
lie ziņotāji - katru gadu insti
tūtam jāsagatavo ziņojums 
par cilvēktiesību situāciju 
Latvijā. Informējam, kādi li
kumi ir pieņemti, kādi izmai
nīti, kāda ir tiesu praksē, kā
das ir publikācijas. 

Organizējam arī dažādus se
minārus - konferences juris-

žurnāla "redaktors 
viens šāds kurss, kurā uz lek
cijām nāca 120 cilvēki, bet ie
skaiti kārtoja pāri 70. Veicam 
arī aptauju, kurā studenti no
vērtē kursu, mācībspēkus, eks
pertus un arī izsaka savas vēl
mes. Atsauksmes ir pozitīvas 
un cilvēki nāk uz lekcijām ar 
lielu interesi. 

Pavasara semestrī mums 
būs specializētais jeb padziļinā
tais kurss cilvēktiesībās Juri
diskās fakultātes studentiem. 

nešiem, gan ierēdņiem. 
Mēs piedāvājam Eiropas lī

menim atbilstošas programmas, 
materiālus, ari atbilstoši sagata
votas mācībspēku lekcijas. 

Daudz strādājam ar pro
jektiem. 

Institūts tika izveidots par 
Eiropas savienības "PHARE" 
programmas budžeta līdzek
ļiem, kas tika speciāli piešķir
ti šim mērķim. Institūta izvei-
di mēs pabeidzām 1997. gada 
janvāri. Kādu mirkli Cilvēktie
sību institūtam līdzekļu nebi
ja, tad noslēdzām līgumu ar 
Norvēģijas Cilvēktiesību insti
tūtu par grāmatas rakstīšanu 
un izdošanu. Projekts tuvojas 
noslēgumam. Galvenokārt 
projektus izstrādājam ar ār
valstu institūcijām. Viegli nav, 
jo ir milzīga konkurence. Esam 
valsts iestāde un ārzemju do
nori nespēj saprast, kā tas ir, 
ka institūts ir Universitātes ie
tvaros, bet valsts finansējums 
tam netiek piešķirts. Nākas 
skaidrot situāciju, ka šī ir jau
na institūcija un valstij nav lī-

gatavotu. Tas mums ir tikai 
veidošanās stadijā. Labas lie
tas bieži vien pazūd savstar
pējās nesaprašanās un indi
viduālās nedrošības dēļ. 

Institūtam ir labas ie
strādes. 

Pie mums var nākt studenti 
un mācībspēki, palīdzam vi
ņiem ar dažādiem materiā-
liem. Institūtā ir dokumentā
cijas centrs, kurā ir materiāli 
par dažādām tēmām: 'Vārda 
brīvība", "Sieviešu tiesības", 
"Bērnu tiesības" u. c. 

Mums ir labas iestrādes. 
P i emēram, "Cilvēktiesību 
Žurnālu" izdodam gan latvie
šu, gan angļu valodā. Esam 
saņēmuši labas atsauksmes. 
Sevišķi liela interese ir Balti-
jas reģionā, jo nedz Igaunijā, 
nedz Lietuvā tāda nav. 

Ja arī jums ir interese par 
mūsu darbu, tad zvaniet pa 
tālruni 7-224633 vai 7-229851. 
Labprāt jums palīdzēsim ar 
informāciju! 

MĀRA SADOVSKA 
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DAŽĀDAS STIPENDIJAS 

* Eiropas Koledža piedāvā programmu ekonomikā, ju
risprudencē, politikas zinātnē, starptautiskajās attiecībās 
(1998. gada septembris - 1999. gada decembris). Ir iespēja 
iegūt stipendiju, kandidātu atlase Rīgā notiks pavasarī. Pro
gramma paredzēta bakalauriem ar priekšzināšanām franču 
valodā. Pieteikšanās termiņš - 1998. gada 15. marts. 

* Vasedas universitāte Japānā piedāvā studiju program
mu sadarbības līguma ietvaros Japānas un Āzijas kultūrā, vēs
turē, politikā, ekonomikā, ģeogrāfijā, mākslā un literatūrā, kā 
ari japāņu valodas apmācības intensīvo kursu (1998. gada sep
tembris - 1999. gada jūnijs). Ir iespējams pieteikties uz sti
pendiju. Pieteikšanās tenniņš - 1998. gada 31. marts. 

* Argentīnas Kultūras un izglītības ministrija piedāvā uni
versitātes studentiem iestāties Argentīnas universitātē da
žādās studiju programmās. Pieteikšanās termiņš -1998 . ga
da 30. janvāris. 

* Polijas Zinātņu akadēmijas Filozofijas un sociolo
ģijas institūts piedāvā doktorantūras programmu sociāla
jās zinātnēs (no 1998. gada oktobra). Pieteikšanās termiņš -
1998. gada 15. aprīlis. 

* Zalcburgas semināra programma 1998. gadam. 
* Oslo universitāte piedāvā vasaras skolu programmu 

(27.06.1998. - 7. 08.1998.). Ir iespēja pieteikties uz stipendi
ju. Pieteikšanās termiņš - 1998. gada 1. februāris. 

* Starptautiskais Kultūras centrs Krakovā piedāvā 
vasaras programmas sociālajās zinātnēs (14.07. 1998. -
26.06.1998.). Programmas maksa - 650 dolāri, ir iespējams 
saņemt ari stipendiju. Pieteikšanās termiņš — 1998. gada 
30. marts. 

* Oksfordas universitāte piedāvā vasaras programmu 
juristiem cilvēktiesībās (05.07.1998. - 01.08.1998.). Kursu iz
maksas ir GBP 2750. Pieteikšanās temiņš - 1998. gada 15. 
aprīlis. 

* Informatīvā lapa par starptautiskajām vasaras nomet
nēm Lielbritānijā. 

* Londonas universitātes Slāvu un Austrumeiropas stu
diju skola piedāvā maģistra programmu sociālajās zinātnēs. 
Informācija ir pieejama Internetā: http://www.ssees.ac.uk/ 

* Informācija par vācu valodas kursiem Gracā (Austrija). 

Ar informāciju var iepazīties un pieteikuma formas 
var saņemt LU Ārējo sakaru daļā: Raiņa bulvārī 19, 
143. istabā. 

CALL FOR PROPOSALS 
HESP COURSE DEVELOPMENT 

COMPETITION 
sponsored by Higher Education 
Support Program of the Open 

Society institute 
Application deadline: 20 January 

1998 
The Higher Education Support Pro-

gramm of the Open Society Institute an
nounces a call for university course de
velopment proposals. The competition is 
intended to encourage the introduction 
of new, innovative courses both in con
tent and methodology and the dissemi
nation of new curricula across the re
gion (defined as Central and Eastern Eu
rope and the former Soviet Union.) The 
new scheme is also meant to provide in
centives for interdisciplinary and inter
national cooperation amond scholars of 
the region. 

Applicacants are invited to design and 
teach short, advanvced courses (final 
years of undergraduate, postgraduate, 
maximum one semester) around a selec
tion of important topics from a new per
spective. Grants are open to individuals 
and groups for a period of 10 months inc
luding preparation and introduction of 
the new course. Group grants will be 
awarded to promote innovative, collabo
rative projects and priority will be gi
ven to groups of academics from at least 
two countries of the region who aim to 
design a coursefrom a multinational per
spective. All applicants are strongly re
commended to base their courses ov 
their original research in the given field 
and apply new approaches to delivering 
the course. The new courses should be 
taught at the applicants home univer
sity while teaching programs designed 
by a group should be delivered at least 
at one of the participating universities. 

STIPENDIJU KONKURSS 
BAKALAURIEM UN 
MAĢISTRANTIEM 

Latvijas Izglītības fonda mērķprogramma "Izglītībai, 
zinātnei un kultūrai" izsludina STIPENDIJU KON
KURSU BAKALAURIEM UN MAĢISTRANTIEM 

datorzinātnēs un informātikā, 
pedagoģijā (maģistrantiem), 
Latvijas kultūras vēsturē, 
farmācijas ķīmijā un bioloģiski aktīvu vielu sintēzē, 
žurnālistikā, 
politoloģijā, 
uzņēmuma darbības vadībā, 
vides aizsardzības specialitātēs: 

- vides ekonomika un finanses; 
- vides ietekmes vērtējums (bioloģija, fizika, ķī

mija); 
- vides modelēšana; 
- vides socioloģija; 
- vides žurnālistika. 

Pieteikumam obligāti jāpievieno fakultātes, kurā mā
cās stipendijas pretendents, apstiprināts noraksts no 
atzīmju grāmatiņas par visiem mācību semestriem ar 
aprēķinātu vidējo atzīmi, kā arī raksturojums no de
kanāta vai profilējošās katedras un/vai raksturojums 
no zinātniskā darba vadītāja. 

Pieteikumi veicināšanas stipendijām iesniedzami di
vos eksemplāros valsts valodā. 

Pieteikumus pieņem līdz š. g. 12. februārim, 
Skanstes ielā 13. 

Sīkāku informāciju Jūs varat iegūt savās fakultā
tēs. 

Pilnu nolikumu - IZK mērķprogrammas birojā Rī
gā, Skanstes ielā 13,4. stāvs, 410. kab. 

Tālruņi: 379179; 374764; 373012 - katru dienu no 
pīkst. ĪO'.OO līdz 16.00. 

Jābrauc ar trolejbusu nr. 3 (pietura - Ierēdņu iela). 

IZK mērķprogrammas birojs 

VENTSPILS STARPTAUTISKAIS RADIOASTRONOMIJAS CENTRS 
STARPTAUTISKĀ ZINĀTNISKĀ KONSULTATĪVĀ PADOME 

TOPOŠO ZINĀTNIEKU UN SPECIĀLISTU APTAUJA 
Aptaujas dalībnieku informācijai. Ventspils Starptau

tiskais radioastronomijas centrs (tālāk - Centrs) dibināts 
1996. gada 26. aprīlī uz bijušā Krievijas armijas Kosmis
ko sakaru centra bāzes ar speciālu Latvijas Ministru ka
bineta rīkojumu. Centra galvenais darbības mērķis ir 
veikt augstas leņķiskas izšķiršanas spējas vāja kosmis
kā radiostarojuma avotu novērojumus centimetru viļņu 
diapazonā, izmantojot pilnīgi virzāmus paraboliskos ra
dioteleskopus RT-32 un RT-16, kā ari ar tiem saistītos 
teorētiskos pētījumus, iekļaujoties Baltijas jūras, Eiro
pas vienotajos vai globālajos interferometros. RT-32, kas 
ir ceturtais lielākais Eiropā un astotais lielākais pasaulē 
šāda tipa radioteleskops, spējīgs nodrošināt ar novēroju
mu datiem fundamentālo un pielietojamo pētījumu pro
grammas radioastronomijā, astrofizikā, kosmoloģijā, zi
nātnēs par Zemi, koordinātu - laika noteikšanā un citās 
nozarēs. Starptautiskās zinātniski tehniskās sadarbības 
ietvaros sekmīgi turpinās RT-32 sistēmu apguve un dar
bības atjaunošana, sākas jauno zinātnieku un speciālis
tu sagatavošana darbam ar RT-32 patstāvīgu novēroju
mu režīmā, kā ari Eiropas ļoti garas bāzes radiointerfe-
rometra tīklā. 

Aptaujas mērķi ir: 
* Apzināt tos studentus, bakalaurus un maģistrus, ku

ru (1) izzinātkāre orientēta uz kosmiskām zinātnēm un 
kosmisko pētījumu tehnikas apguvi, kā ari uz citām zi
nātniski tehniskām disciplīnām, saistībām ar eksperi
mentālo fiziku un kuri (2) neizslēdz iespēju nākotnē strā
dāt Centrā. 

* Noskaidrot kandidātus mācībām, stažēšanās kursu 
iziešanai un specializācijai ārzemju universitātēs, ra-
dioastronomiskās observatorijās un kosmisko pētījumu 
centros. 

* Provocēt profesionālās pilnveidošanās tieksmi gan 
esošajos, gan nākotnes Centra darbiniekos, radot veselī
gu konkurenci. 

Ievērojiet - šīs aptaujas dati nav domāti "vienreizē
jai lietošanai". Nevienu Jūsu atbildi neiznīcinās, bet no 
tām tiks izveidota Centra potenciālo jaunu zinātnieku 
un speciālistu datu banka, kas nodrošinās mūsu kontak
tus un sadarbības meklēšanas iespējas nākotnē. 

Aizpildīto anketu, vēlams kopā ar Curriculum Vitae, 
sūtiet uz adresi: 

Ventspils Starptautiskais Radioastronomijas centrs 
Rīgas birojs, "APTAUJAI" 
Akadēmijas laukums 1 
LV-1050, Rīga 
vai pa faksu: 7821153, 
vai e-pastu: berv@acad.latnet.lv 

APTAUJA 
Dalībnieka vārds, uzvārds 
Adrese: 
tālr.: 
e-adrese: 

1. Kāds ir jūsu zināšanu apguves mērķis ( X - jā): 
• - pēc iespējas Uelākas peļņas ieguve nākotnē; 
• - pēc iespējas vairāk uzzināt no tā, kas jau zināms; 
• - lai spētu atklāt ko jaunu, izzināt vēl nevienam nezi

nāmo, 
• - cits. 

2. Jūs visvairāk interesējošā zinātniskā metode: 
• - analītiskā, 
• — skaitliskā modelēšana, 
• - eksperimenta (novērošana), 
D - datu apstrāde un interpretācija, 
• — cita. 

3. Vai jūs interesē kāda no sekojošām zinātniski teh
niskajām disciplīnām: 

[j - elektronika, 
• - informātika, 
LJ - konstrukciju mehānika, 
I - mehānismi un to piedziņas sistēmas, 
1 - mehānismi un to vadības sistēmas, 
(J - radiotehnika un elektronika, 
I - skaitļošanas tehnika, 
LI - cita. 

4. Kāda ir Jūsu attieksme pret svešvalodām: 
l - pārvaldu valodu sarunvalodas līmenī, 
• — pārvaldu valodu specialitātē, 
I - apgūstu valodu, 
• - cita. 

5. Jūs labprātāk: 
• - strādātu kāda ciešā vadībā pie konkrētu uzdevumu 

izpildes, nesot pēc iespējas mazāku atbildību, 
• - iegūtu Uelāku patstāvību konkrētu uzdevumu for-

mulēšaanā, veikšanā un rezultātu analīzē, nebaido
ties nest lielāku atbildību, 

• - cits variants. 

6. Kādā secībā Jūs, kā darba ņēmējs, sarindotu sa
vas prasības darba devējam: 

• - noteiktas algas garantijas, 
• - pēc iespējas labāki darba apstākļi, 
• — sadzīves apstākļu nodrošinājums, 
• - iespējas paaugstināt savu profesionālo līmeni (ma-

ģistrantūra, doktorantūra, stažēšanās) Latvijā, 
• — iespēja paaugstināt savu profesionālo līmeni (maģis-

trantūra, doktorantūra, stažēšanās) ārzemēs. 
O - cita. 

7. Ko vēl vēlaties piebilst par sevi: 

Datums Paraksts 

http://www.ssees.ac.uk/
mailto:berv@acad.latnet.lv


Pirmdiena, 1998. gada 19. janvāris 
universitātes 
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IEPAZĪSIMIES 

NO IR MIRIS. 
Pagājuša gada nogalē man bija iespēja parunāties ar 

MĀRI PUTNIŅU un pabūt interesantā un savdabīgā pa
saulītē - Kinostudijas paviljonā, kur mīt "Avārijas bri
gāde". Sarunas laikā apspriedām kino pašreizējo situā
ciju Latvijā, nežēlīgi skarot sāpīgās vietas, runājām par 
mākslu un cilvēka vietu dzīvē, pasmejamies par absur
do un pretrunīgo, par mūsu dzīvi, politiku utt. Māris 
Putniņš ir neparasta personība, kuru nevar nepamanīt, 
jo viņš nav pūļa cilvēks. Vīrs ar platmali, tiešs, varbūt 
brīžiem sarkastisks, bet mērķtiecīgs, drosmīgs un ne
nogurdināms. Cilvēks ar asu prātu un sirsnīgām acīm. 
Cilvēks, kurš par visu prot pasmieties. 

Tā sanāca, ka sākuma uz- Pīks izvelk no azotes kaut kādus 
klausīju sasāpējušās problēmas nepilnus Ls 6000 kā lielu dārgu-

LAI DZĪVO KINO! 

un, godīgi sakot, tās patiešām bi
ja negaidīti lielas un nopietnas. 

Māris Putniņš: - Problēmu 
mums ir "līdz acīm". Kaut vai tas, 
ka Latvijas Kultūras ministrijai 
nav vajadzīgs šāds bērnu kino -
"sūdīgas" filmas. Bet tad mums 
nebūtu tik daudz pirmo vietu fes
tivālos visā pasaulē, un mēs fil
mas nepārdotu ārzemēs. Šeit 
mēs tās nevaram pat parādīt. 

Kas finansē darbu? 
Hā-a! Kas finansē? Mēs cen

šamies naudu nopelnīt dažādos 
veidos: taisām reklāmas rullī
šus, pārdodam filmas, veidojam 
kopražojumus ar citām valstīm 
- Somiju, Kanādu, Dāniju. Da
žas no kopražojuma filmām va
rēs redzēt, dažas - nevarēs. Tā 
nav pārdošanās, jo mēs taisām 
tādas filmas, kādas mums patīk, 
nevis, kādas viņiem patīk. Patei
coties mūsu augstajai kvalifikā
cijai, mūs neizmanto kā vergspē-
ku, bet kā radošos cilvēkus. Šeit, 
Latvijā, es nejūtu ne vajadzību, 
ne atbalstu. Jūtu ļoti spēcīgu 
pretreakciju. Katru reizi, kad 
mums kaut kas izdodas, teiksim, 
"Berlīnes lāci" dabūt (kinobalva 
- L. K.), vienīgo Latvijas kino-
vēsturē, - tas radīja klaji nega
tīvu reakciju Latvijas kultūras 
aprindās. Dita Rietuma, "liela" 
rakstniece, kritiķe, šo noteikti 
cienījamo balvu nosauca par 
"stikla suvenīru". Paldies! Kāpēc 
tā ir? Mēs it kā darām labu šai 
zemei. 

Vēl viens loti skaists mo-
I 

ments. Pagājušajā gadā runāja 
par to, ka mums jātaisa kino, ko 
var pārdot, kopražojumus, lai 
Latvijas kino ietu pasaulē un 
pelnītu naudu. O. K.! Mēs iztai
sījām projektu, kurā bija turpi
nājums seriālam "Avārijas bri
gāde", kuru vajag nobeigt, iede
vām visus datus, cik naudas 
esam iztērējuši, cik varētu vēl 
nopelnīt, ko esam pārdevuši. Šī 
skaistā Kino padome, kura lemj, 
ko finansēt, ko ne, nolēma, ka 
mēs taisām filmas eksportam, 
tātad naudu mums nevajag. Un 
vispār šai gadā (1997. g. - L. K.) 
mūs nemaz nefinansē. Nulle. Iz
rādās - mēs neesam vajadzīgi. 
Toreiz mēs ar Jāni (Jānis Cim-
mermanis, operators - L. K.) aiz
gājām pie toreizējā kultūras mi
nistra, kuri pie mums mainās kā 
sēnes, un teicām: "O. K.! Jūs va
rat nedot naudu, bet es domāju, 
ka tā ir nejēdzība, ka mums vis
pār neko nedod, jo mēs maksā
jam īri, taisām filmas par valsts 
naudu, kuras šeit parādīt nevar, 
jo Televīzija noslēdz līgumu, bet 
neko neraida tāpēc, ka būs jā
maksā. Brazīlijas seriālus var 

• rādīt, mūsu filmas nevar." Tad 

mu, par ko apvainojās visi pārē
jie kinodarbinieki, jo kādam 
naudas iznāks mazāk. Šī sum
ma mums pietiek, lai uzņemtu 

Filmas nav mūsu īpašums, bet 
mums ir līgums ar Kinocentru, 
kurš visas izplatīšanas tiesības 
atdod mums. Tiesa, mēs maksā
jam valstij zināmu summu. No 
tā, ko mēs nopelnām, pārdodot 
studijai, paliek maz. Bet tiesības 
ir mūsu. 

"Nekad neaizmirsīšu frāzi, veltītu man: "Viņam (Mārim Putniņam 
— L.K.) neatgriezeniski jānocērt galva!"" 

2 1/2 minūtes garu filmu. Esam 
uzņēmuši 5 minūšu sēriju, kura 
vēl nav ieskaņota, jo nav naudas. 
Janvārī mēs to ieskaņosim, un 
filma būs gatava. 

Cilvēki var priecāties — esam 
parakstījuši līgumu ar VNA Te
levīziju (31. kanāls - L. K.). Es 
ļoti cilvēcīgi samazināju cenas. 
Atšķirībā no pasaules prakses, 
kur vietējām studijām televīzi
ja maksā vairāk, lai stimulētu 
savas valsts attīstību, šeit ir ot
rādi - te maksā mazāk. Pat ma
zāk kā Slovēnijā, kura nebūt nav 
bagāta valsts, nemaz nerunājot 
par Somiju utt. 

Cik sērijas jau ir gatavas? 
Divdesmit otrā ir nofilmēta, 

bet nav ieskaņota. Tā ir par Lat
vijas armiju, kurā ir trīs kareiv
ji - seržants, ģenerālis un viens 
tanks, kurš labi nedarbojas. No
tikumi risinās kazarmās. Es re
dzēju materiālu bez skaņas, un 
man tas liekas ļoti jautrs. Viens 
kino, kas man iet pie sirds. Ce
ru, ka mēs to redzēsim janvāra 
beigās. Jā, vispār viņi ilgi mek
lēja naudu, lai varētu atļauties 
tādu lietu, kā rādīt par latviešu 
naudu filmēto latviešu kino lat
viešu tautai, kas skan komiski. 

Te mēs atkal pievēršamies 
problēmām. 

Saproti, cūcības notiek nepār
traukti. Televīzija rādīja mūsu 
filmas, nemaksājot neko, turpi
na rādīt, nemaksājot neko. Viņi 
neievēro autortiesības. Kad Au
tortiesību aģentūra savāca visus 
autorus un gāja uz tiesu, tad ta
gad Televīzija saka, ka sāks kaut 
kad maksāt. Normālu cilvēku vi
dū to sauc par zādzību. Manī 
briest doma pašam iesūdzēt Te
levīziju tiesā. Man ir tiesības 
prasīt jebkādu kompensāciju. 

Man reizēm sirds aptekas, kad 
Televīzija par 350 tūkstošiem ie
pērk ārzemju seriālus. Mūsu fil
mas maksā Ls 12 minūtē. 

Es pat sevišķu neraudātu par 
sevi, nu, Dievs ar mani. Arnolds 
Burovs jau pāri par 80 gadu 
vecs, viņam ir pensija, ar kuru 
ļoti grūti iztikt. Viņa filmas rā
da, nemaksājot autora honorā
rus. Tas ir neglīti. Viņi (Televī
zija - L. K.) saka - pēc tam sa
maksās, vēlāk, kādreiz, kad viņš 
būs nomiris, varēs uzbērt tās ka
peiciņas uz kapa. Tas gan būs 
skaisti! Mūsu mīļais meistars 
saņēma Trīszvaigžņu ordeni. 
Viņš teica: "Būtu naudiņu iede-
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vuši! Jauki - ordenis." Lūk, or
deņa kavalieris grauž rupjmai
zi un sapņo, ka Televīzija beidzot 
atdos to, ko ir paņēmusi. 

Par to neviens nerunā. 
Neviens jau negrib runāt par 

"šmucīgām" lietām. Daudz visā
du komismu notiek. Teiksim, 
vēl viena nelikumība: Televīzi
ja ņem no arhīva ne tikai mū
su, bet arī mākslas filmas un rā
da, ko vini nedrīkst darīt. Tur 
ir viena juridiski sarežģīta pro
blēma. Oriģinālie materiāli jop
rojām stāv Maskavā, jo Latvi
jas valdība nav pat tik daudz 
pakustinājusi savas smagās pa
kaļas, lai uzrakstītu dokumen-
tu, kurš apstiprina mūsu tiesī
bas uz šīm filmām. 

Kāpēc Krievijā? 
Tāpēc, ka tai laikā filmas uz

ņēma par krievu naudu un ori
ģinālus sūtīja uz Maskavu. Tie 
stāv Kino arhīvā "Белые 
столбы", blakus Maskavai. Un 
no turienes nedod neko ārā. Ja 
tu gribi nokopēt, tas maksā ļoti 
dārgi. Es esmu nokopējis trīs 
Burova filmas - stunda kino iz

maksāja gandrīz Ls 1000. Pie 
mums kopijas jau ir vecas, sar
kanas un nobružātas, tās nevar 
skatīties. Burovs sapņo, ka viņa 
mīļāko filmu "Bimini" kādreiz 
nokopētu videokasetēs, to varē
tu kādam uzdāvināt, pārdot, no
pirkt. Mums nav naudas, lai iz
taisītu kopiju. 

Ko darīt lietas labā? 
Ir viena tāda cerība - mūsu 

Autortiesību aģentūra, kura 
kļūst aizvien spēcīgāka. Pat 
Zviedrijā man teica, ka mums ir 
ļoti laba aģentūra, kas spēj pa
līdzēt. Tātad kontakti jau ir, no
slēgti daudzi līgumi ar dažādām 
valstīm. Es zinu, ka Francija 
grasās maksāt autorhonorāru, jo 
Francijas kinoteātros skatās 
mūsu filmas kopš 1996. gada jū
nija. Reāli? Jā! Un vēl pirks un 
vēl skatīsies. 

Jauki! 
No vienas puses, tas ir jauki, 

tas ir tāds gandarījums, man at
sūta plakātus, tas skaisti notiek, 
bet tie latviešu bērni tāpat neko 
neredz. 

Vai bez "Avārijas brigādes" 
jūs filmējat vēl ko? 

Patlaban neko vairāk nefil-
mējam. Bet mēs strādājam pie 
pirmsproducēšanas perioda, pie 
liela projekta ar dāņiem - piln
metrāžas leļļu filma. Tādas pa

nāks "Oskara" nominācijā. 
Varbūt arī Latvijā tad at

radīsies dzirdoši un redzoši 
cilvēki? 

Līdzšinējā pieredze rāda, ja 
mēs dabūsim "Oskaru", mums 
sviedīs ar akmeņiem. Esmu pie
dzīvojis pat to, ka cilvēki piepra
sa mani izraidīt no Latvijas. Tu 
tad vēl biji maziņa, kad iznāca 
"Zīlīte" (slavenais numurs, kad 
M. P. zīmējumos bija skaidrojis, 
kā rodas bērni - L. K.). Pienāca 
vēstules. Man ļoti patika frāze 
- "Neatgriezeniski nocirst gal
vu!". Nezinu, kā to var izdarīt sa
vādāk. Tā kā es esmu piedzīvo
jis visādas "patīkamas atsauk
smes" no tautas. 

Cilvēki vismaz nav vienal
dzīgi un reaģē. 

Jā, tā ir. Ir jau, protams, arī 
ļoti daudz jauku lietu. Atšķirī
bā no visām kinostudijām, kas 
Latvijā ir, mēs nepārtraukti fil
mējam un esam dzīvi. Mēs jopro
jām visiem maksājam algas, 
kaut maziņas, bet visi ir dzīvi un 
nav nomiruši badā. Lai gan paši 
personīgi esam parādos līdz au
sīm, studijai parādu nav. 

Vakar bijām konfekšu fabri
kā "Uzvara" un stāvējām pie jau
nās mašīnas, kas iepakoja jau
nās "Avārijas brigādes" konfek
tes. No Itālijas atnākuši apdru-

saulē var uz pirkstiem saskaitīt. 
Finansiāli veiksmīga bijusi tikai 
viena - norvēģu "Lielās autosa
cīkstes". 

Vai dāņiem tas ir izdevīgi? 
Laikam - jā. Viņiem nav tā

da līmeņa lellu kino. Normāls lī-
menis praktiski ir tikai vienā 
valstī - Anglijā. Ar Angliju 
mums ir grūti sacensties, kaut 
gan kvalitātes ziņā mēs esam ļo
ti tuvu. Nupat biju uz festivālu 
Korejā. Tur daži domāja, ka 
esam tie paši angļi, jo filmas iz
skatās ļoti līdzīgi. 

Lelles arī ir līdzīgas? 
Stils ir līdzīgs tam, ko taisa 

Niks Parks, kurš ir saņēmis trīs 
"Oskarus". Mēs esam loti tuvu 
viņam. 

Jūs nevarētu izvirzīt sa
vas filmas kādām nomināci-
jām? 

Es domāju, ka tas ļoti drīz no
tiks. Es negalvoju, ka šogad, var
būt nākošgad, bet - jā. Jo mēs 
strādājam ar tādu producentu 
firmu, kas ir taisījusi filmu 
"Breaking the Waves" ("Šķeļot 
vilnus"), tātad viņiem ceļš uz 
"Oskaru" ir zināms. Ja mēs iz
taisīsim labu kino, tad tas no-

kāti iesaiņojuma papīri. Konfek
tēm būs 12 dažādi iesaiņojumi. 
Kā par brīnumu, tās ir garšīgas. 
Patīkams pārsteigums! Ja visi 
latvieši pērk igauņu marmelādi, 
tad sitās būs krietni labākas. 
Jaunajām konfektēm taisām arī 
reklāmas rullīti. 

Patīkams notikums ir arī šis 
dāņu projekts. Tas ir ilgs darbs, 
un tās nav milzīgas naudas, jo 
mūs jau ņem tāpēc, ka esam lē
tāki, nekā citur pasaulē, bet, nu, 
vienalga labi. 

Ir iespēja paaugstināt teh
nisko kvalitāti un tikt pie jau
nas aparatūras. Tas pagaidām 
ir plānos. Ir paņēmieni, kā 
strādāt labāk. Mēs zinām, kā 
strādā tie paši angļi, un mēs 
varētu tāpat. 

Labāk nekā vini? 
i 

Nē, es nezinu, vai labāk, bet 
mēs dabūsim augstāku kvalitā
ti. Neprofesionālis nepamana, 
bet mēs jau zinām, kas brīžiem 
neiznāk, vai ko mēs nevaram iz
darīt. Lellu kino ir žanrs "kur 
var izdarīt visu, bet visu izdarīt 
nav tik vienkārši". 

Sarunājusies 
LINDA KALNIŅA 
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1996. gadā pajuka "Kartāga"; es nolē
mu turpināt muzicēt jaunā sastāvā un jau
nās, visnotaļ eksperimentālās formās, gri
bējās apvienot dažādu sev tuvu virzienu 
elementus vienkop. Jaunās grupas nosau
kums - "Latvijas Gāze". No vecā sastāva 
grupā esmu tikai es un basģitārists. Jau
nais sastāvs ir diezgan plašs - divi bun
dzinieki, divi puiši, kas sit industriālās 
perkusijas, divas meitenes - viena dzied 
un spēlē flautu, otra akordeonu, drīz būs 
trešā, kas pūtīs saksofonu. 

Gribēju apvienot grupas sastāvā elek
troniskos mūzikas instrumentus, kas ra
dītu industriālus trokšņus ar liriskām 
akustisko instrumentu atkāpēm. Vispār 
kopumā mani interesē šada veida kompro
misi mūzikā. Centos savienot neapvieno-
jamo - gan etnisko mūziku (no kurienes 
mūsu grupas flirts ar 30. gadu tautisko 
pseidoromantiku), gan dažādus mūsdienu 
techno paveidus (drum'n'base: trip-hop), 

^ "LATVIJAS 
gan arī man ļoti tuvo regeja/DUB estēti
ku. Man ir interesanti darboties dažādos 
virzienos vienlaicīgi, līdz ar to mums iz
veidojas vairākas programmas. 

"Kartāga", lai arī tur bija dažādas eks
perimentālas un ekspresīvas 
lietas, tomēr tās bija dzies- t ' 
mas to tradicionālajā izprat-
nē, respektīvi, aranžētas. 
"Latvijas Gāzes" pamatā ir 
improvizācijas moments un 
mēs vēl radikālāk ejam eks
perimentālajā vidē nekā 
"Kartāga". Ar "Latvijas Gā
zi" es gribu sasniegt pilnīgu 
atbrīvotību mūzikā, kad ma
ni neietekmē nekādi priekš
stati, ne arī muzikālie notei
kumi. 

Sastāvam es nepievēršu 
īpašu uzmanību, orientējos 
arī uz dažādiem viesmūzi-
ķiem (Uldis Zariņš no Satel-
h'tes utt.). 

Pagaidām "Latvijas Gāzei" 

ir bijušas tikai trīs publiskas uzstāšanās 
-Vēstures un filozofijas fakultātē, "Pagri
mušajā laikmetā", kā arī "Zirgu Pastā" 
(spēlējām DUB improvizācijas). Janvārī 
mēs esam vienojušies par spēlēšanu "Pro

jektora" pasākumā. Tagad mēs laiku pa 
laikam parādīsimies publikai. Tūlīt tiks 
pabeigts mūsu pirmais ieraksts, kas sau
cas "Nacionālais atsvešinātības parks", tas 
balstīsies industrial-noise estētikā. 

Par projektu CASABLAN-
CA-2000 jāsaka - man pro
jekts imponē, patīk, ka bei
dzot dzirdu deju mūziku, kas 
man liek kustēties. 

Patlaban spilgta grupa ir 
"Lolitas Brīnumputns" - prog
resīvi pieiet mūzikai, dara to 
pāriiecinoši, ja turpinās virzī
ties uz acid-jazz pusi, tad būs 
viena no progresīvākajām gru
pām šodien. 

iekalts brīvības ķēdēs -
es gaudoju 
uz mēnesi 
uz mēnesi tavās acīs. 

ANDA LĀSE 

TESTS ^ ^ A I TEV IR PĀRLIECINĀŠANAS SPĒJAS? 
Izvēlējies kādu plānu, kas tev 

šķiet saprātīgs, tā realizēšanā tu vē
lētos iesaistīt vēl dažas personas. 
Tev šķiet, ka tava argumentācija ir 
ļoti lietišķa, tomēr panākumu tai 
nav. Tā varētu atgadīties ar katru. 
Vai pielietota nepareiza taktika? 
Vai tev trūkst vadītāja talanta? Šis 
tests palīdzēs atbildēt uz šiem jau
tājumiem. 

1. uzdevums. 
Trīs augšējie zīmējumi ir pasaulē pa

zīstami simboli, kas uz iepakojuma ap
zīmē viegli plīstošus priekšmetus. Kurš 
no šiem simboliem - A, B vai C ir, ta
vuprāt, vispārliecinošākais?" 

2. uzdevums. 
Trīs apakšējie simboli norāda uz to, 

ka iesaiņotajiem priekšmetiem jāatro
das ar "galvu augšā", kurš simbols, ta
vuprāt, norāda uz to nešaubīgi? 

3. uzdevums. 
Braucot ar automašīnu, esi pārsnie

dzis atļauto ātrumu, tevi aiztur ceļu po
licists. Ka izskaidrojies? 

a) Atvainojiet, vairāk tas neatkārto
sies! 

b) Domāju, ka šeit var atļauties 
braukt ātrāk. 

c) Neesmu pārsniedzis ātrumu! 

4. uzdevums. 
Tu jūti, ka tavs draugs (draudzene) 

tevi krāpj un cenšas taisnoties. Kā tu 
reaģē? 

a) Esi noskumusi un saki, lai liek te
vi mierā un zini, ko tev grib teikt. 

b) Teiksi: "Tu taču melo tas "neies 
cauri"". 

c) Izskaidrojies cēli: "Tas viss mani 
neinteresē, bet patiesība ir tāda, ka tu 
mani maldini." 

5. uzdevums. 
Kolēģis sūdzas, ka tu viņu esi apvai

nojis. Ko tu par to saki? 
a) Kolēģis apvainoja mani vispirms, 

es tikai aizstāvējos. 
b) Nav jēgas par to runāt, abi esam 

pietiekami objektīvi. 
c) Kolēģis mani mērķtiecīgi iedzinis 

strupceļā, lai es nonāktu neērtā situā
cijā. 

Saskaiti iegūtos punktus! 
Uzdevumi 

a 
Atbildes 

b c 
1 1 0 2 
2 0 1 2 
3 2 1 0 
4 . 1 0 2 
5 0 2 1 

0 - 2 punkti 
Tu pārāk bieži lieto 

izteicienus: "neviens 
mani neklausa"; "man 
vēl ir daudz argumen
tu, bet visi mani tikai 
skeptiski vēro, pat tad, 
ja esmu pilnīgi pārlie
cināts par savu taisnī
bu" utt. Tu nejūties 
drošs un šāda nedrošī
bas sajūta iespaido ci
tus. 

3 - 5 punkti 
Iztēlē redzi sevi kā 

visu mīlētu personu. 
Viens tavs smaids — un 
visi uzpirkti. īstenība ir 
tālu no tā. Dvēseles dzi
ļumos tevi māc šaubas, 
uztraucies, ko par tevi domās citi. Tev 
trūkst spēju pavēlēt, pārliecināt. 

6 - 7 punkti 
Apkārtējiem ir viedoklis, ka tu vien

mēr atradīsi līdzekļus, lai pārliecinātu 
par savu taisnību. Tavai fantāzijai nav 
robežu, bet, ja tā tomēr kādreiz izsīkst, 
tad palīgā nāk sejas izteiksme. Dažkārt 
šī spēle gan nedod rezultātus. Ievēroja 
tavi sarunu biedri ir piesardzīgi, klusē
jot ieklausās - tā ir zīme, ka esi aizgājis 
par tālu. Mēdz būt, ka apkārtējie izprot, 
ka neesi tik pārliecināts, kā izliecies. 

8 - 1 0 punkti 
Tu esi argumentācijas meistars. Ja 

kādu esi nolēmis pārliecināt, dari to -
tev pat vairs nav svarīgi, vai izdosies, 
vai nē. Esi mierīgs, nezaudē līdzsvaru 
pat saskarsmē ar stipru pretinieku. īsts 
meistarstiķis ir tad, ja izdodas kādu pie
runāt iecerētajam pasākumam, kuram 
tas nav lietderīgs vai ir pat nepatīkams. 
Ar šādu pārliecināšanas talantu tev ir 
iespēja iemantot ari daudzus ienaidnie
kus. 

Tulkojusi ANDA LASE 

KONKURSS ^ AICINĀM CEĻOT 
"Studentu un jaunatnes Ceļojumu 

birojs" ("SJCB") dibināts 1997. gada 
11. aprilī, ir pirmā un pagaidām vie
nīgā pilna servisa ceļojumu aģentū
ra Latvijā, kas nodarbojas ar studen
tu, skolēnu, jauniešu un mācībspēku 
ceļojumu organizēšanu. Visi "SJCB" 
darbinieki ir ar ilggadēju darba pie
redzi un starptautiski atzītiem serti
fikātiem. "SJCB" ir tiesības pārdot 
studentu un jaunatnes aviobiļetes. 
Atšķirībā no parastajām aviobiļetēm, 
studentiem līdz 33 gadiem un jaunie
šiem līdz 26 gadiem piedāvājam avio
biļetes, kuras ir pat līdz 50% lētākas 
par parastajām tūristu klases avio
biļetēm. Liela šo biļešu priekšrocība 
ir tā, ka tās var izmantot gada laikā, 
mainīt datumus un nodot, ja tās ne
tiek izmantotas. Dažas aviokompāni
jas šādas iespējas dod ari mācībspē
kiem. 

Jaunieši var ietaupīt ari izmanto
jot ISIC starptautiskās skolēnu un 
studentu kartes, kuras ari var iegā
dāties SJCB. Tāpat starptautiskās 
mācībspēku kartes ITIC. 

"SJCB" risina visus jautājumus, 
kas saistīti ar ceļošanu, tai skaitā pie
dāvājam ceļojumu programmas gan 
grupām, gan individuāli, nodrošinot 
naktsmājas, ceļojumu dokumentu 
kārtošanu un apdrošināšanu. 

Šajā birojā var saņemt in
formāciju par angļu valo
das kursiem Lielbritānijā, 
ASV, Kanādā, Maltā; vā
cu valodas kursiem - Vā
cijā; spāņu valodas -
Spānijā; franču valodas -
Francijā. 

Parakstīts līgums ar 
autobusu kompāniju Eu-
rolinesun tuvākajā laikā 
piedāvāsim saviem 
klientiem ari dzelzceļa 
kompānijas Euro Rail 
ceļojumu biļetes. 

Ar cienu, 
ARMANDS 

MUIŽNIEKS, 
SJCB 

direktors 

SJCB konkurss 
HUMORS - TAS IR NOPIETNI jeb 
paraksts karikatūrai - TOP 10 

Universitātes Avīze", sadarbībā ar 
Studentu un jaunatnes ceļojumu bi

roju piedāvā iespēju vasarā 
aizbraukt uz Čehiju. Lai 

tas īstenotos, tev tikai 
jāizdomā paraksts ka
rikatūrai un jāaiznes 
vai jāaizsūta uz SJCB bi
roju, Lāčplēša ielā 29, Rī
ga, LV-1011. 

Telefons 7284818 
Konkurss notiks septi

ņās kārtās. Katras kārtas 
asprātīgākais saņems ISIC 
karti, bet pārējie - desmit 
asprāši - piedalīsies ceļoju
ma izlozē. 

Atbildes iesūtāmas 
nedēļas laikā pēc "UA" 
iznākšanas. 

"BRĪVBIĻETE UZ 
KINX>" 

Atbildes uz konkursa par "KINO 
52" rādīto filmu "5. elements" 

1. Kas ir 5. elements, un kas - pārējie 
četri? 5. elements ir dzīvība, pārējie -
ūdens, zeme, gaiss un uguns. 

2. Nosauciet trīs filmas, kuras insce
nējis "5. elementa" režisors Luks Be-
sons un kuras ieguvušas balvu "C ē-
zars". "Zilā dzelme", "Metro" ("Sub
way), "Ņikita". 

3. Filmas "5. elements "tērpu māksli
nieks ir... Žans Pols Goltjē. 

4. Nosauciet vismaz trīs filmas ar Brū-
sa Villisa piedalīšanos, kuras pēdē
jā laikā demonstrētas pie mums. "12 
pērtiķi", "Pēdējais no dzīvajiem", 
"Nakts krāsa" u. c. 

5. Kurā "Kino 52" rudenī izrādītajā fil
mā tēloja Gerijs Oldmens? "Prezi
denta lidmašīna". 

6. Kur dzimusi filma "5. elements" gal
venās sieviešu lomas atveidotāja 
Milla Jovoviča? Kijevā. 

7. Ar kuru filmu 'Kino 52" sagaidīja 
1997. gadu? Ar filmu "Slaisti". 
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Ir pagājis nu jau kārtējais Studen
tu padomes darbības gads, un būtu 
pienācis laiks atskatīties uz šinī gadā 
paveikto. Gads sākās ar iepriekšējo 
vēlēšanu rezultātu analīzi. Tāpēc at
gādinām, ka vēlēšanās uzvarēja "Pai
sums", saņemot 13 vietas no 25. Ot
rajā vietā ierindojās "Nacionālā apvie
nība", iegūstot 8 vietas. Godpilno pē
dējo vietu ieguva "Kosmosa noslēpu
ma zinātāji", saņemot tikai 4 vietās. 

Jā, bet tad nāca arī februāris, kurš 
iesāka jaunās Studentu padomes uz
varas gājienu. Bet par visu pēc kārtas. 

FEBRUĀRIS 
Februāra paša sākumā notika Stu

dentu padomes organizētais seminārs 
"Līčos". Semināra galvenais uzde
vums bija iepazīstināt jaunos padomes 
locekļus ar padomes darbību, iekļaut 
tos savā saliedētajā komandā. Semi
nārs vēlāk tika atzīsts par izdevušos. 

4. februārī notika jaunās Studen
tu padomes pirmā sēde. Šī bija pati 
agresīvākā sēde, kurā neiztika ari bez 
aso vārdu pārmaiņas. Un tas viss ti
kai tāpēc, ka bija jāievēl priekšsēdē
tājs un tā palīgi. Pēc garām un grū
tām diskusijām par padomes priekš
sēdi tika ievēlēta Sarmīte Narņicka, 
vietniece Ildze Straume, sekretārs 
Ritvars Eglājs. Pārējie naski sadalī
jās pa komisijām. Kā vēlāk noskaid
rojās, tieši februāris komisijām bija 
visaktīvākais mēnesis, jo sanāca tās 
vai katru dienu un ari aktīvi kaut ko 
sprieda. 

Nākošajā sēdē notika vēl nelielas 
pārmaiņas prezidijā, jo pēc aktīvas 
KNZ kampaņas tajā tika ievēlēts ari 
Didzis Ustups. Viņa amats - prezidi
ja Pirmais loceklis. 

Nevar ari nepieminēt, ka tieši feb
ruāris bija tas mēnesis, kurā sākās vē
lāk popularitāti ieguvušie skandalozi 
slavenie KNZ konkursi. 

Protams, tāpat kā pagājušā gadā 
katru otro trešdienu notika INFO die
nas, kurās sanāca fakultāšu pašpārval
žu pārstāvji, risināja kopīgās problē
mas, stāstījajaunumus, par kuriem pā
rējie studenti varēja (un varēs ari turp
māk) lasīt "Universitātes Avīzē". 

MARTS 
Pašā pirmajā martā LU lielajā au

lā notika pasākums "Augstskolu die
na' 97". Pasākumu organizēja Studen-

Lentītes griešanas svētki 
tu padome un Valsts Jaunatnes ini
ciatīvas centrs. Pasākums bija veltīts 
vecāko klašu skolēniem, lai palīdzētu 
tiem izvēlēties savu nākamo augstsko
lu. Organizatoriskajājomā aktīvi dar
bojās bijusī SP priekšsēdētāja Inga 
Samoviča. Universitātes stends bija 
pats apmeklētākais. Tajā aktīvu sa
vu fakultāšu reklāmu veica fakultā
šu pašpārvaldes. 

Info komisija gada sākumā nāca ar 
priekšlikumu, ka LU SP ir vajadzīgs 
savs buklets. Sacīts - darīts. Tieši 14. 
martā sanāca labākie un iemūžināja 
savas sejas ekselentās fotogrāfijās, ku
ras vēlāk tika izmantotas bukletā. Jā, 
bet buklets sanāca tiešām labs, tur
klāt vēl ari latviešu un angļu valodā. 

APRĪLIS 
Aprīlis padevās itin ražens. Aprīlī 

Studentu padomes delegācija (Aigars 
Nords, Uģis Melders, Ģirts Kurmītis, 

Elita Baklāne) piedalījās Ungārijā se
minārā. Seminārā piedalījās studen
ti no Centrālās un Austrumeiropas. 
Seminārs bija veltīts Eiropas Savie
nībai. Mūsu delegācija bija pati kolo-
ritākā, par semināra centrālo varoni 
kļuva Aigars Nords, kurš parādīja ne 
tikai savas perfektās angļu valodas zi
nāšanas un savas domas par Latviju 
saistībā ar ES, bet ari savaldzināja 
studentes no citām valstīm ar savu ne
atkārtojamo saksafona spēli. 

21. aprīlī Rīgā ciemos pie Studen
tu padomes ieradās delegācija no Dā
nijas, Olborgas universitātes. Notika 
interesanta diskusija par izglītības at
šķirībām Latvijā un Dānijā. Dāņiem 
patīkamu pārsteigumu sagādāja LU 
SP loceklis Andris Petersons, kurš vie
siem ekskursiju pa Vecrīgu novadīja 
dāņu valodā. 

Aprīlī notika pirmais šīs Studentu 
padomes rīkotais atpūtas un izklaides 
pasākums "Marta zaķis". Pasākumā 
piedalījās "Yaputhma Sound System" 
(neapšaubāma pasākuma nagla), 
"Pienvedēju piedzīvojumi", "Exit", 
"Baložu pilni pagalmi", "Skumju ak
meņi". Pasākumā neiztrūka ari dažā
di konkursi, tajā skaitā ari par Stu
dentu padomi. Pasākumā pirmo reizi 
oficiāli tika prezentēti jaunie Studen
tu padomes T - krekli. 

Aprīlī notika ari "Karjeras dienas". 
Tajās sevi prezentēja arī Studentu pa
dome, pastāstot klātesošiem intere
sentiem par savu darbību, un atbil
dot uz neskaitāmiem jautājumiem. 

MAIJS 
Maijā jau varēja sajust pavasarī

gākas noskaņas ne tikai Studentu pa
domes locekļu galvās, bet darbi tomēr 
turpinājās. Un maijā sadarīts tika ari 
nemaz ne tik maz. 

KNZ 5. maijā gribēja uzsākt labu 
tradīciju - KNZ tikšanās ar deputā
tiem. Tomēr laikam studentiem šī ide
ja nelikās īpaši pievilcīga, jo uz divām 
tikšanās reizēm tā ari neviens stu
dents neatnāca. Tā ari šī labā inicia
tīva izbeidzās. 

Maijā Mazajā Ģildē norisinājās 
"Mēmais šovs starp augstskolām". 
Latvijas Universitātes godu devās aiz
stāvēt Jānis Ancāns, Māris Zaimiņš, 
Ģirts Kurmītis un Didzis Ustups. Lai 
ari komanda bija pati atraktīvākā un 

pielika pārcilvēcīgas pūles, šo
reiz tā palika pēdējā vietā. Jā, 
ari tā gadās. 

Kā jau pavasari, tad ari LU 
SP noorganizēja maija beigās 
kārtējo atpūtas pasākumu -
"Viļa dienas" ar "Jauna Mē
ness" uzstāšanos. 

Tomēr maijā norisinājās ari 
nopietnākas lietas. Ķīpsalas 
hallē notika izstāde "Skola *97". 
Latvijas Universitāti prezentēt 
no labākās puses palīdzēja Stu
dentu padomes pārstāvji. 

Maijā bija ari neveiksmīgs 
varas apvērsums Studentu pa
domē. So izšķirošo soli spēra 
KNZ. Tika izplatīts oficiāls 
KNZ paziņojums, kurā viņi ap
galvoja, ka viņus (tas ir KNZ) 
neapmierina līdzšinējais 
priekšsēdētājas Sarmītes Nar-
ņickas darbības, būtībā bezdar
bības, stils. Paziņojumā bija pa 
punktiem uzskaitītas Sarmītes 
Narņickas kļūdas un nemāku
līgās vadības sekas. Tomēr mai
jā šis jautājums dažādu iemes
lu dēļ netika izskatīts, tāpēc to 

pārcēla uz septembri. Kā tas beidzās, 
lasiet iedaļā "septembris". 

JŪNIJS 
Jūnijs pienāca ar izlaidumu laiku, 

un tā kā Studentu padomes locekļi tie 
paši studenti vien ir, tad daži no vi
ņiem ari beidza mūsu Universitāti. Tā
pēc, es domāju, vēlreiz sveikt viņus ne
būtu par lielu skādi. Tātad, lūk, mūsu 
varoņi: Didzis Ustups, Edīte Kalniņa, 
Maija Docenko, Māris Zaimiņš, Pēte
ris Evarts - Bunders un, protams, Ine
se Ķīkule. Tomēr priecē tas, ka liela 
dala no viņiem turpina darboties pa
domē, jo turpina mācīties maģistros. 

Jūnijā pie Studentu padomes bija 
atbraukuši ari ārvalstu viesi. Ciemo
ties atbrauca Eiropas Studentu infor
mācijas biroja pārstāvji. Viņu mērķis 
bija novērtēt studentu organizāciju at
tīstību Latvijā un izskatīt jautājumu, 
vai pastāv iespēja uzņemt Latvijas Stu

dentu apvienību šajā organizācijā. Gri
bas pasteigties notikumiem priekšā un 
paziņot, ka pirmais lēmums Latvijai 
ir pozitīvs, atliek tikai gaidīt pavasari, 
kad tiks pieņemts gala lēmums. 

JŪLIJS 
Jūlijā Studentu padome tāpat kā 

visi studenti baudīja vasaru. 
AUGUSTS 
Viss augusts pagāja gatavojoties 

nākamajam mācību gadam. 
Lai veicinātu fakultāšu pašpārval

žu darbību, to savstarpējos kontaktus 
un risinātu kopējās problēmas, Stu
dentu padome Kolkā rīkoja seminā
ru. Seminārā piedalījās vairāk nekā 
34 cilvēki no visām aktīvākajām fa
kultāšu pašpārvaldēm. Seminārā ak
tuālākie jautājumi bija par Studentu 
kreditēšanu, pasniedzēju novērtēša
nu. Pašpārvaldes tika ari iepazīstinā
tas ar tām iespējām ko viņām piedā
vā "Universitātes Avīze", publicējot 
jaunumus par savu fakultāti. Pro
tams, tika ielikti pamati gaidāmiem 
Aristoteļa svētkiem. Pasākumu rezul
tatīvāku darīja ekselentā vietas izvē
le (paldies jums, labie biologi), saulai
nais laiks un pārdomātā darba pro
gramma. 

Protams, nedrīkst nepieminēt 31. 
augustā notikušos Aristoteļa svētkus. 
Svētki notika nu jau tradicionāli AB 
dambī. Pasākums izvērtās par īstiem 
svētkiem, ko kuplināja grupa "The Sat-
telites", paša Aristoteļa uzruna studen
tiem (kuru, sakarā ar slikto dzirdamī
bu, varēja sadzirdēt tikai tuvējie), gran
diozā loterija ar galveno balvu - ceļo
jumu uz Prāgu divām personām. Pa
sākuma galvenais organizators, Stu
dentu padomes kultūras un atpūtas ko
misijas vadītājs Māris Zaimiņš. 

SEPTEMBRIS 
Septembris - pārmaiņu mēnesis. 

Tā varētu nodēvēt notikumus Studen
tu padomē. Pašā septembra sākumā 
Studentu padomes priekšsēdētāja 
Sarmīte Narņicka iesniedza atlūgu
mu. Pēc pašas vēlēšanās. Tā kā Stu
dentu padome uz to bija gatavojusies, 
tad jaunā kandidatūra nebija ilgi jā
meklē. Visi trīs saraksti vienbalsīgi at
balstīja Aigara Norda kandidatūru. 
Jā, bet ar to nekas vēl nebeidzās. Pār
maiņas skāra ari prezidiju. No prezi
dija Pirmā locekļa amata atteicās Di
dzis Ustups. Viņš izstājās ari no In
formācijas un Kultūras un atpūtas ko
misijām. Tālāk. No priekšsēdētājas 
vietnieces amata atteicās Ildze Strau
me. Viņas vietā nāca Elita Baklāne. 

Septembri nomainījās "Universitā
tes Avīzes" Studentu padomes lapas 
veidotāji. Studentu padome teica lie
lu paldies Inesei Ķīkulei un Edītei Kal-
niņai. Viņu vietā stājās Didzis Ustups. 

Septembri bija sajūtami Kolkas se
mināra pirmie augļi. INFO dienas, ku
ras iepriekšējā mācību gadā bija ne
daudz panīkušas, atsākās. Un atsā
kās vēl neredzētā kvalitātē un dalīb
nieku kvantitātē. 

OKTOBRIS 
Jaunajā amatā Aigars Nords me

tās ar vēl neredzētu sparu. Un tam 
bija ari rezultāti. Mēneša sākumā no
tika stratēģiskā sapulce, kurā Aigars 
pulcināja visu komisiju vadītājus. Vi
siem bija jāatskaitās par padarīto un 
plānoto šinī gadā. Viņš aicināja komi
siju vadītājus nopietnāk attiekties 
pret saviem pienākumiem, un neaiz
mirst, kāpēc viņi tur atrodas. 

Oktobra sākumā Mazajā aulā Stu
dentu padome organizēja informatī
vu semināru par studentu kreditēša
nu. Atsaucība no studentu puses bija 
liela, tāpēc izskanēja doma šādus te
matiskus informējošus seminārus rī
kot ari turpmāk. 

Tieši oktobri ikviens students va
rēja sajust tieši sev kādu labumu no 
Studentu padomes. Sākot no oktob
ra, studenti braukšanas kartiņas va
rēja iegādāties Studentu padomē, Rai
ņa bulvāri 19. Atvieglojums bija jū
tams, jo tagad kartiņas varēja nopirkt 
tepat centrā un nebija vairs jāstāv bez
galīgās rindās. 

Oktobra beigās, Nevalstisko orga
nizāciju centrā, notika kārtējais Stu
dentu padomes organizētais seminārs 
fakultāšu pašpārvaldēm "Pašpārvalde 
kā organizācija". Atsaucība bija liela, 
un varētu atzīmēt, ka šis bija tieši pēc 
jaunā priekšnieka Aigara iniciatīvas 
veidots seminārs. Paldies NVO centra 

darbiniekiem par sadar
bību veiksmīga seminā
ra organizēšanā. 

Oktobri sākās Stu
dentu padomes atbalstī
tie un organizētie kino 
un mūzikas vakari 
"Projektors". 

Pašās menēša bei
gās notika skandalozi 
slaveno "Kosmosa no
slēpumu zinātāju" pir
mais ģenerālkongress. 

NOVEMBRIS 
Novembrī visi stu

denti svin Studentu die
nu Jelgavā. Un Jelgavā 
notiek ari konkurss par 
jautrāko un asprātīgāko 
Latvijas augstskolu. Tā 
kā gribētāji pārstāvēt 
Universitāti bija vairāki, tad Studen
tu padome rīkoja atlases sacīkstes, 
kur grūtā cīņā uzvarēja Fizmatu otrā 
komanda, kas ari pastāvēja Univer
sitāti Jelgavā. 

Ari pašai Studentu padomei bija 
savi svētki. Jaunās telpas svinīgā at
klāšana. Pirms svinīgas atklāšanas bi
ja "Atvērto durvju diena", kurā ikviens 
varēja iepazīties ar padomes darbiem 
un nedarbiem, kā ari ar pašiem locek
ļiem. Bet tad nāca vakars un oficiālā 
daļa, kas sākās pīkst. 18.18. Neizti
ka bez lentītes griešanas, augstu cie
miņu apsveikumiem, fakultāšu paš
pārvalžu apsveikumiem un draugu la
bu vēlējumiem. 

Uz mēneša beigām (pecīzāk 26. no
vembri) Studentu padome sadarbībā 
ar Rīgas Skolu valdi organizēja semi
nāru vecāko klašu skolēniem. Semi
nārā padomes locekļi uzstājās lekto
ru lomā, pastāstot par savu pieredzi, 
darbojoties Studentu padomē. Lai arī 
sākumā skolēni bija tādi kautrīgi, mū
su lieliskie lektori šo neuzticības ledu 
ātri vien izkausēja. 

Gribētos vēl pieminēt, ka novem
bri loti aktīvi strādāja Vēlēšanu ko
misija, lai noorganizētu gaidāmās vē
lēšanas. 

Viens no interesantiem notiku
miem novembri bija KNZ superkon-
kurss, kura galvenā superbalva bija 
personālais dators. 

DECEMBRIS 
Decembra centrālais notikums, 

protams, bija vēlēšanas. Šogad uz tām 
pieteicās pieci saraksti, tāpēc cīņa bi
ja gaidāma reti asa. Tātad vēlēšanās 
kandidēja "Kosmosa noslēpumu zinā
tājs", "Nacionālā apvienība", "Juristu 
saraksts", "PeGaSi" (Patiesi Godīgi 
Studenti), "Savējie", "Apvienotā kor
porāciju liste". Saskaitot balsis, visiem 
par lielu izbrīnu uzvaru un 8 vietas 
jaunajā Studentu padomē ieguva 
KNZ, otrajā vietā "Nacionālā apvie
nība" - 6 vietas, trešie "PeGaSi" - 4 
vietas. Tā kā nevienam nav absolūtā 
vairākuma, tad jaunā padomē vēl ir 
gaidāmas ļoti interesantas cīņas par 
priekšsēža amatu. 

Decembra vidū fakultātēs studen
ti varēja vērot un lasīt paziņojumus 
par iespējām strādāt Vācijā. Studen
tu padome, sadarbojoties ar Valsts no
drošinātības dienestu, sniedza šādu ie
spēju ikkatram LU studentam, tikai 
jānoliek vācu valodas pārbaudes tests 
un jāiekļūst labāko skaitā. 

Jā, tas nu tā kā būtu it kā viss (bet 
turpinājums obligāti sekos). Var teikt, 
ka tas nav daudz, bet tomēr tas nav 
ari maz. Februāri darbu sāks jaunā 
Studentu padome. Cerams, tā nāks ar 
jaunām idejām un vēsmām. Novēlē
sim viņiem neapstāties pie mazumi
ņa, uzdrīkstēties īstenot savas sapņu 
pilis Latvijas Universitātē. 

DIDZIS USTUPS 

"LAIMES SPĒLE 
"LAIMES SPĒLE' 
"LAIMES SPĒLE" 

DALĪBNIEKA ANKETA 
Anketā dotās ziņas tiks izmantotas tikai 

raidījuma vajadzībām. Fotogrāfijas atpakaļ 
eizsniedz. Lūdzu, rakstiet drukātiem burtiem! 

Ja Jūs šobrīd neesat precējies (-usies), ja 
Jums ir astoņpadsmit gadu - vienalga, 

pirmo vai jau nez kuro reizi -
IZMĒĢINIET SAVU LAIMI 

"LAIMES SPĒLĒ"! 

tā ir iespēja iepazīties! 
tā ir iespēja piedalīties! 
tā ir iespēja laimēt ceļojumu! 

~l 

ļ Vārds, uzvārds 
ļAdrese 
ļ Tālrunis (mājās) 
ļ Dzimšanas vieta 
ļ Dzimšanas gads, datums, mēnesis 
ļ Izglītība (mācību iestādes nosaukums) 
i Profesija un darbavieta 
ļ Ģimenes stāvoklis, bērnu vecums 
ļ Veselības stāvoklis 
ļ (lūdzu, atzīmējiet jebkuras 
ļ Jūsu vecums 
ļ Jūsu augums 
ļ Jūsu latviešu valodas prasme 
ļPartnera/-es vēlamais vecums 
ļ Partnera/-es vēlamais augums 
ļPartnera/-es vēlamā matu krāsa 
ļ Partnera/-es vēlamais ģērbšanās stils 
|Partnera/-es vēlamā izglītība 
I 

ļ Aizpildītu anketu ar jaunu fotogrāfiju, lūdzu, sūtiet: "LAIMES SPĒLEI", | 
| Latvijas TV, Zakusalas krastmalā 3, Rīgā, LV-1509. | 
I I 
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LIELAIS SPORTS A I Z V A D Ī T S VEIKSMĪGĀKAIS GADS! 
Aizvadīts s/k "Universitātes sports" galda te

nisa sekcijas visveiksmīgākais gads sportisko 
panākumu jomā. 

Republikas komandu čem
pionātā vīriešiem zelta meda
ļas s/k "US"-I komandai (S. 
Vasiļjevs, J. Apse, G. Rūsis, J. 
Zicāns), bronza "US"-II ko
mandai (S. Krūmiņš, U. Šā
vējs, J. Krūmiņš). Zelta meda
ļas sieviešu komandai (O. 
Kartuzova, I. Jozepsone, J. 
Caļenko). 

Republikas individuālajā 
čempionātā tika izcīnītas vi
sas iespējamās astoņas zelta 
medaļas, to pirms mums ne

bija spējis neviens kolektīvs, 
nerunājot nemaz par cita ka
luma medaļām. 

Pasaules čempionātā Man-
česterā mūsu valsts krāsas 
aizstāvēja gan vīrieši, gan sie
vietes - visi s/k "US" galda te
nisisti. 

Pasaules policistu spēles 
Kalgarī vienspēlē par čempio
nu kļuva G. Rūsis, bet dubult
spēlē - bronzas medaļa. 

Eiropas sieviešu līgas sa
censībās arī valsts izlases pa-

matkodolu veidoja mūsu klu
ba spēlētāji. 

Gada nogalē jau ierasts, ka 
notiek divas lielas sacensības. 
Rīgas čempionātā daļa mūsē
jo nestartēja, jo bija citas sa
censības ārpus mūsu republi
kas, bet, neskatoties uz to, 
mūsējie izcīnīja 14 medaļas. 

O. Kartuzova - divas zelta 
un vienu sudraba medaļu. I. 
Jozepsone - divas zelta meda
ļas, J. Krūmiņš — divas zelta 
un vienu bronzas, J. Caļenko 
- vienu sudraba un vienu 
bronzas. Pa vienai sudraba 
medaļai U. Šāvējam un S. 
Krūmiņam, bet pa bronzai — 

J. Zicānam un J. Apsēm. 
Gada nogalē jau allaž notiek 

Latvijas VIII Universiādes sa
censības. Šo sacensību galve
nais rādītājs ir komandu rezul
tāts, kurš izriet no vienspēlēm 
un dubultspēlēm (summējot 
punktus kopā). Te bieži nav 
svarīgi, kurš ir pirmais no at
tiecīgā kolektīva, bet svarīgs ir 
kopējais rezultāts. Tā šoreiz iz
nāca mūsu vīriešu komandai, 
kura savāca maksimālo punk
tu skaitu, respektīvi - 100 pro
centu trāpījumu. 

Individuāli pirmais trij
nieks: J. Zicāns, S. Krūmiņš 
un G. Rūsis. 

Vīriešu dubultspēlē: 1. vie
tā - S. Krūmiņš, I. Bite, bet 2. 
vietā - G. Rūsis un J. Zicāns. 
Komandām stabili LU, Polici
jas akadēmija, RTU. 

Sieviešu komandai ari kā
pums, jo tika izcīnīta 2. vieta. 
Pērn bija trešā. Individuāli 1. 
vietu izcīnīja J. Caļenko, bet 
A. Homiča - 4. vietā. Sieviešu 
dubultspēlē abas palika 2. vie
tā. Uzvarēja RTU, bet 3. vie
tā negaidīti - Daugavpils PU. 

Novēlu, lai 1998. gads būtu 
tikpat veiksmīgs! 
GENĀDIJS KARTUZOVS, 
LU galda tenisa sekcijas 

treneris 

SPRAIGA LU KAUSA IZCĪNA UZ PAKLĀJA 
Vēl pagājušajā gadā LU cīņu zālē -Aspazijas bulvā

rī 5 - risinājās tradicionālie grieķu-romiešu cīnās mači 
par LU kausu. Cīnās tika pārstāvētas 9 fakultātes, ko
pējais dalībnieku skaits - 38 studenti, starp tiem arī 
sešas cīkstones, kuras cīnījās sieviešu cīņā ārpus kon
kurences, kā arī daži LU sporta kluba biedri. LU spor
ta kluba 'US" komanda grieķu-romiešu cīņā šogad pir
mo reizi Latvijā izcīnīja godpilno otro vietu. 

Cīņas risinājās spraigi un 
azartiski. Cīkstoņi parādīja 
lielisku metienu mākslu. Sva
ra kategorijā līdz 69 kg cīnī
jās septiņi spēkiem līdzīgi cīk
stoņi. Finālcīņā tikās Ģeogrā
fijas fakultātes 4. kursa stu
dents Viktors Gabovda ar VSI 
(veselības un sporta izglītības) 
cīņas specializācijas studentu 
Mārtiņu Brižu - cīņa bija pil
na negaidītiem pavērsieniem, 
daudzsološiem metieniem, 
par to liecināja iegūto punktu 
skaits 15 : 16, tomēr uzvarēja 
Ģeogrāfijas fakultātes stu
dents, šajā svara kategorijā 
godpilno 3. vietu izcīnīja Teo
loģijas fakultātes (pirmo reizi 
LU sporta cīņu vēsturē) 2. 
kursa students Guntis Apri-
ķis. Pārējās svara kategorijās 
par čempioniem kļuva: 54 kg 
svara kategorijā: Rihards Cel
miņš, VSI 2. kurss, kurš uz 
pleciem nolika Ķīmijas fakul
tātes 1. kursa studentu, per
spektīvu cīkstoni — Oskaru 
Staņu, otrās vietas ieguvēju. 
58 kg svara kategorijā uzva
rētājs bija Raimonds Terent-
jevs (Ķīmijas fakultātes 2. 
kurss), kurš finālā pieveica 

2. vietu ieguva Ekonomikas 
fakultātes 2. kursa students 
Mihails Djomins, trešajā vie
tā atstājot Dzintaru Kļavu -
Ekonomikas un vadības fakul
tātes absolventu. 

Supersmagajā svarā (līdz 
130 kg) pieteicās trīs cīkstoņi. 
Pirmo vietu izcīnīja Juridiskās 

stiem, tādiem kā: Armands 
Umbraško, Lauris Erenpreiss, 
Fēlikss Polis u. c." 

Šajā čempionātā startēja 
gandrīz visi LU labākie cīksto
ņi un jaunās sieviešu cīņas 
sporta pārstāves: 62 kg svara 
kategorijā spraigajās cīņās 
piedalījās četras cīkstones, no 

Juri Burlakovu no Ģeogrāfi
jas fakultātes. 63 kg svara ka
tegorijā: kārtējo čempiona ti
tulu izcīnīja Armands Braško 
no Ekonomikas fakultātes 3. 
kursa. 76 kg svara kategori
jā: diezgan pārliecinoši pirmo 
vietu izcīnīja Juridiskās fakul
tātes 4. kursa students Fēlikss 
Polis, aiz sevis otrajā vietā at
stājot Andri Riteni no Ekono
mikas fakultātes; trešajā vie
tā - Jurģis Purgailis. Šogad 
daudz dalībnieku bija smaga
jās svara kategorijās: 85 kg 
svara kategorijā pirmo vietu 
ieguva VSI 2. kursa students 
Lauris Erenpreiss - Rīgas 
čempions (nākamais cīņas 
sporta treneris) uz pleciem no
lika Edgaru Lansmani - Eko
nomikas fakultātes 2. kursa 
studentu, kurš ieguva otro 
vietu, kaut gan pēc punktiem 
viņš bija vadībā, trešā vieta ti
ka Matīsam Degsnim - Fizi
kas un matemātikas fakultā
tes 3. kursa studentam. 

97 kg svara kategorijā bija 
pieci spēkavīri: 1. vietu negai
dīti, bet pārliecinoši ieguva 
Vjačeslavs Demčenko, Ģeo
grāfijas fakultātes absolvents. 

fakultātes 2. kursa students 
Henriks Damroze, otrajā vie
tā atstājot šī gada Republikas 
čempionāta medaļnieku Andri 
Losaotovu — Ķīmijas fakultā
tes 2. kursa studentu. Kā iz
teicās LU cīņas specializācijas 
pasniedzējs un treneris Imants 
Klintsons: "Šis čempionāts at
klāja jaunus talantus cīņas 
sportā, kuri perspektīvā varē
tu sekmīgi startēt LU izlases 
komandās kā, piemēram: Os
kars Stana, Henriks Damroze, 
nākotnē vini varētu droši stā-
vēt blakus mūsu izlases bal-

kurām pārliecinoši uzvarēja 
VSI 2. kursa studente Biruta 
Ļičika - republikas čempione 
un šā gada Eiropas čempionā
ta dalībniece, 2. vietā atstājot 
Pedagoģijas fakultātes 2. kur
sa studenti Vinetu Straupi, 3. 
vietā - VSI studente Zane 

Karklina. 
i 

54 kg svara kategorijā pir
mā vieta tika Ekonomikas fa
kultātes 1. kursa studentei 
Inesei Romanovai, bet 68 kg 
svara kategorijā pirmā vieta 
bija Diānai Jautrumai - Juri
diskās fakultātes 1. kursa stu
dentei. 

Sacensības tiesāja Ķīmijas 
fakultātes maģistratūras ab
solvents, LU vairākkārtējais 
čempions Oskars Bikovens, 
Vita Baltiņa un VSI cīņas spe
cializācijas studenti. 

Šīs sacensības vēroja dau
dzi skatītāji, kuri emocionāli 
un skaļi novērtēja katru labi 
izpildīto metienu. 

Sacensības tika iemūžinā
tas video, kuru laipni piešķīra 
Pedagoģijas fakultātes deka
nāts. LU Veselības centra ban
keta zālē tapa ari kopējās čem
pionu un uzvarētāju bildes. 
Par šī čempionāta jauko noslē
gumu jāsaka paldies VSI cīņas 
specialitātes absolventam Nor
mundam Stružam, kurš no fir
mas "Pepsi-cola" sponsorēja 
dažādus dzērienus. 

ZANE KARKLINA, 
VSI3. kursa studente 

RE KĀ 

DAŽI PADOMI TIEM, KAS VĒLAS 
NOSARGĀT REPUTĀCIJU 

H Gete esot teicis, ka kul
turālu cilvēku var noteikt 
nevis pēc tā, ko viņš dara, 
bet gan pēc tā, ko viņš ne
dara. Labi audzinātam cil
vēkam nav vienalga, kādu 
iespaidu viņš atstāj uz pā
rējiem. Ja vēlaties atstāt 
labu iespaidu uz apkārtē
jiem, tad: 

1) uzvedieties tā, lai nepie
vērstu apkārtējo uzmanību; 

2) skali neskaudiet, nežava-
jieties, nešņauciet degunu un 
nešķobieties; 

3) esiet taktisks un smalk
jūtīgs pret apkārtējiem; 

4) iemācieties gan skaisti 
un interesanti runāt, gan uz
manīgi klausīties; 

5) izvairieties no liekas žes-
tikulēšanas ar rokām sarunas 
laikā; 

6) atcerieties: pārāk nebār-

stieties ar asprātībām, tādēļ 
ka, jo tās ir spožākas, jo bīs
tamākas. 

Un vēl, svarīgi ir ne tikai 
prast spoži runāt, bet arī... 
klusēt. Varbūt veiksmīgi un 
vietā paklusējot, jūs vislabāk 
saglabāsiet savu reputāciju? 

INGMĀRA ZĀLĪTE 
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PATEICĪBAS 
Uz Latviju mani atsūtīja Ķīnas Izglītības ministrija, I lai pasniegtu ķīniešu valodu. Šeit jau esmu nostrādāju

si divus gadus. Man ir liels prieks par to, ka slavenā 
Nan Kai universitāte Ķīnā, kurā es strādāju, ir dibinā
ta tajā pašā gadā, kad Latvijas Universitāte. Es priecā
jos par to, ka Latvijas Universitāte ir ļoti pazīstama un 
ka tā ir izskolojusi daudz slavenu personību. Tādēļ, strā
dājot šajā Universitātē, es jūtos ļoti pagodināta. 

Latvijā esmu ieradusies draudzības vārdā, lai izsko
lotu tos jauniešus, kuri kļūs par "tiltu", kas savienos 

Latviju un Ķīnu. Šo divu gadu lai
kā, pirmais, ar ko es saskā-

_ ros, bija latviešu studenti. 
Viņi ir spēka un enerģijas 
pilni, mācās ļoti cītīgi un do
mā ļoti progresīvi. Latvijas 
Universitātes izglītības sis
tēma ir ļoti progresīva, tā

dēļ studentu zināšanas ir ļo
ti praktiskas un dzīvē pielie

tojamas. Studenti vienlaikus 
gan mācās, gan piedalās sabied

riskajās aktivitātēs. Tādā veidā 
viņi ne tikai apgūst akadēmiskās 
zināšanas, bet arī mācās kalpot 
sabiedrībai. Man šķiet, ka, patei
coties izglītības sistēmai, Latvi
jā cilvēki ir ļoti daudzpusīgi — 

prot zīmēt, spēlē mūzikas instrumentus 
utt. Es vēlos iepazīstināt savus tautiešus ar Latvijas iz
glītības sistēmas sasniegumiem. 

Latvijas Universitātes pasniedzēji un studenti ir at
stājuši uz mani dziļu iespaidu. Slavenā sinoloģe J. Sta-
burova, neskatoties uz rūpju pilno ģimenes dzīvi, ir ļoti 
aizņemta ar pasniedzējas un zinātnisko darbu, kas ir 
vainagojies ar spīdošiem panākumiem. Slavenais japā
ņu un ķīniešu valodas speciālists E. Katajs, lai gan sa
sniedzis jau pieklājīgu vecumu, tomēr turpina cītīgi strā
dāt. Orientālistikas katedras jaunā cerība — ķīniešu va
lodas pasniedzēja I. Forande — nepārtraukti turpina piln
veidot savas zināšanas. 

Manas studentes - D. Liberie, E. Grase-Kvēpa, D. 
Rudāka, I. Bankava, kuras pašlaik jau mācās maģis
tratūrā, šo divu gadu laikā mācījās ļoti cītīgi, ierodoties 
uz katru lekciju. Šīs studentes uzrakstīja brīnišķīgus 
diplomdarbus. Viņas, kā arī trešā kursa studenti, kas 
apgūst sinoloģijas specialitāti, ir ļoti daudz palīdzējuši 
man iejusties Latvijas sabiedrībā. To es atcerēšos vien
mēr. Šo studentu mīlestība pret Ķīnu un tās kultūru ir 
atstājusi manī neizdzēšamu iespaidu. 

Šo divu gadu laikā es esmu secinājusi, ka Latvija ir 
spējīga izkļūt no grūtām situācijām un strauji attīstīju
sies. Sai valstij būs brīnišķīga nākotne. 

Es esmu ievērojusi, ka latviešiem ļoti patīk puķes, 
tādēļ es ceru, ka Latvijas un Ķīnas sadarbība būs tik
pat skaista, ka pavasari uzplaucis zieds. 

Ķīnā pēc Mēness kalendāra šogad ir Tīģera gads. 
Ķīniešiem ir labs teiciens: "Tīģeris, kas izpletis spār
nus". Tā, bez šaubām, ir pārnestā nozīme, bet ar to es 
novēlu, lai Latvijas Universitātes mācību sistēma un 
Latvijas ekonomika attīstītos vēl straujāk, tik spēcīgi 
kā tīģera lēciens! 

HEDZJE 

• •• 
LU Sociālā dienesta un Senioru padomes vārdā izsa

ku sirsnīgu pateicību fonda "Juventus" prezidentei Edī
tei Simanovičas kundzei par viņas atsaucību un atbal
stu LU senioriem veltīto pasākumu organizēšanā. Sir
snīgs paldies kora "Juventus" diriģentam J. Kļaviņa kun
gam un kora grupai par muzikālo sveicienu senioriem 
veltītajā Ziemassvētku sarīkojumā 1997. gada 18. de
cembri. 

Izsaku sirsnīgu pateicību Sabiedriskās ēdināšanas 
apvienības direktorei Silvijai Ozoliņas kundzei un Rai
ņa bulv. 19 ēdnīcas darbiniecēm par vinu rūpēm un gā
dību, LU senioriem veltīto Ziemassvētku vakariņu sa
rīkošanā un norisē. 

Rektora palīgs soc. jautājumos M. KLEPERE 

• •• 
Izsakām dziļu pateicību par augsto profesionālismu 

un meistarību, sirsnību un atsaucību, kuru izrādīja LU 
deju folkloras kopa "Dandari" Ziemassvētku sarīkojumā 
1997. gada 25. decembrī kūrortviesnīcā "Baltija". 

Folkloras kopa "Dandari" turpina latviešu tautas tra
dīcijas un veiksmīgi propagandē tās ārpus mūsu valsts 
robežām. 

Ar cieņu -

SIA "Baltija"SPA direktors V. Kļimovičs 

••• 
Happy New Jear! 
At the beginning of 1998, which is only a few days old, 

I would like to send my best wishes for the new year and 
hope that our co- operation will continue to be close and 

successful. 
In the winter - semester 1 9 9 7 / 9 8 the Fachhochulel 

Stralsund started 2 international courses of study ( Bal
tic Management Studies and Renewable Energy Sour
ces) in which some 25 students not only from West Euro-I 
pean countries but also from East European countries) 
and Latin America are involved. 

We are looking forward to intensifying the co - opera
tion with our partners, not only to attract students to our| 
courses but also hoping to send an increasing number of 
students abroad to enable them to gain valuable expe
rience. 

Again, I wish you a Happy New Year! 
Your faithfully, 
Prof. Karl StraBner 

SLUDINĀJUMI 
REKLĀMA 
INFORMĀCIJ r• M M » — _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Steidzami izīrē izolētu istabu labiekārtotā 2- \ 
istabu dzīvoklī Rīgas centrā. 

Zvanīt Kristīnai, mob. tālr. 9-231649. ^ 

Vientuļa pensionāre no Tukuma rajona vēlas sa
draudzēties ar kādu studenti vai studentu - bāreni. 
Vēlams no Juridiskās vai Filoloģijas fakultātes. Sa
prašanās gadījumā varētu brīvdienas pavadīt gleznai
nā Kurzemes mazpilsētiņā, un tās - tuvākā vai tālākā 
nākotnē - varbūt kļūtu par jūsu mājām. 

Lūdzu, vēstules ar sīkāku informāciju par sevi ad-
ēt "UA" vai griezties personīgi redakcijā. 

TEV, kam vārds BRĪVĪBA ir SVĒTS 
Mēs BRĪVĪBU izprotam kā spēku, kas izmaina dzīvi. 
Tāpēc esam nolēmuši dibināt avīzi. Brīvāku, bez bar

jerām un aizspriedumiem, taču ne nekaunīgu. 
Kā pamatkritēriju komandas biedriem uzskatām uz

drīkstēšanos, drosmi domāt, spēju pieņemt lēmumus, kā 
ari iestāties par tiem. 

No savas puses, esam gatavi 
dalīties pieredzē un risināt mate
riāli tehniskās problēmas. 

Taču mums pietrūkst tieši 
Jūsu, kas tic BRĪVĪBAS, DROS
MES un UZDRĪKSTĒŠANĀS 
IDEĀLIEM. 

Ja vēlies piedalīties brīvā, sa
mērā avantūriskā spēlē - "avīze", 
tad piesakies pie VI Saeimas de
putātiem Andra Saulīša un Jāna 
Stroda. Tālr.: 7 087 339, 7 087 
345; mob. tālr. 9 542 349. 

Dear sir, 
Could you be kind enough to 

help our dream become true? 
We want to know your beauti

ful language! 
May be it sounds crazy for 

people from small Mediterranean 
Island, but it is almost one year 
now, since we (my friend Elena & 
me) took decision to learn Latvian 
language. Our target - to study 
Latvian literature in the Riga's 
University (it was dream of my 
childhood). In two years we are 
going to get diplomas of secondary 
school & be ready to continue our 
education in Latvia, but by that 
time we have to have basic know
ledge of the language. 

Some time ago we've got a Lat
vian-English dictionary and some 
school books of your language (for primary school), but of 
course it is not enough. Can your University afford to 
send us for thess two years (on monthly base) 3 or 4 the 
best Latvian magazines (I mean something for young 
people, magazine for women & others), that we'll be able 
to read live language? We believe that it'll help us very 
much. 

Many thanks for your future efforts. 
With the best regards. 
Elias Lopsias 
P. S. My postal address is: 
P. O. Box 8109, 3105 Limassol, Cyprus 
for Elias Loisias 

PALAUZI GALVU 

| KRUSTVĀRDU MIKLA 
Horizontāli: 1. Veidot, gatavot, taisīt. 6. Ukraiņu 

ļ tautas strinkšķināmais mūzikas instruments. 10. Kā
da dziedzera sekrēts. 11. Vide, kurā izplatās radioviļ-

Iņi. 12. Partikula, kas izsaka pastiprinājumu, izslēdzot 
citu iespēju. 13. Aiztiek (ko) pieduroties. 15. Tikumī
gais. 17. Pirts krāsns akmeņi (novec). 18. Sieta vaļā 
(siev. dz.). 20. Viengadīgi lakstaugi ar garu stublāju, 
staraini šķeltām lapām un sīkiem ziediem blīvās zied
kopās. 22. Lādēt, sunīt. 23. Dabas parādība. 24. Rūs-
ganbrūns kukaiņēdājs meža putns ar garu knābi, res
nu rumpi un īsām kājām. 27. Novecojis gaļas veikala 
nosaukums. 28. Dialogi (dsk.). 30. Indiešu filozofiskās 
mācības sekotājs. 32. Ragvielas veidojumi, kas sedz 
putna ādu. 35. Upe Francijā. 40. Angļu aristokrātu ti
tuli (dsk.). 41. Ievilkt apavos. 42. Atlīdzība naudā. 43. 
Atriebība. 44. Sliņķis. 

Vertikāli: 1. Zīme, skaņas paaugstinājumam par 
pustoni. 2. Garš, šaurs padziļinājums kādā virsmā. 3. 
Deguna ārējā atvere (vsk.). 4. Pilsēta Kurzemē. 5. Af
ganistānas galvaspilsēta. 6. Viena no indoeiropiešu va
lodu saimes grupām. 7. Vienas valsts valdības oficiāls 
iesniegums citas valsts valdībai. 8. Neliels baložu dzim
tas putns. 9. Apstāklis, kas pierāda apsūdzētā nevai
nību. 14. Aparāts elektromagnētisko viļņu izplatīša
nai. 15. Asināt. 16. Mājdzīvnieki. 17. Acs ābola mugu-
rējās un sānu daļas blīvie, baltie ārējie apvalki. 18. 
Naudas vienība Irānā. 10. No jūras aļģēm iegūta vie
la. 20. Senlaicīga, sākotnēji reliģiska, laicīga dziesma 
bez instrumentāla pavadījuma. 21. Parādība, ko izrai
sījusi kāda cita iepriekš notikusi parādība vai darbī
ba. 25. Vīrieša vārds (jūlijā). 26. Klaji lauki (poēt.). 29. 
Biezs, plats dēlis. 30. Kūrortpilsēta Ukrainā, pie Mel
nās jūras. 31. Tā, ka virzoties uz priekšu, neskar (ko), 
netrāpa (kam). 33. Pilsēta Itālijas ziemeļos. 34. Iekšē
jie orgāni. 36. Uzturā lietojams. 37. Dokumentu ko
pums kādā lietā. 38. Novieto. 39. Peru galvaspilsēta. 

Sastādījusi S. Ikstena 

8 . numura ievietotas krustvārdu 
mīklas atrisinājums 

Horizontāli: 1. Karāts. 2. Acteks. 7. Korālis. 10. Ma-
seru. 11. Olaine. 12. Jonizēt. 13. Irsis. 16. Ēsmas. 18. Gat
ve. 23. Zebra. 24. Būves. 25. Kantāte. 26. Ravēt. 27. Lin
ča. 28. Penss. 30. Osaka. 33. Metrs. 38. Runkuļi. 39. Me-
tīda. 40. Lēzena. 41. Sportot. 42. Satīra. 43. Išiass. 

Vertikāli: 1. Kamīni. 2. Resors. 3. Skuja. 4. Asote. 5. 
Emitēt. 6. Skepse. 8. Ronis. 9. Lazda. 14. Rezerve. 15. 
Izbūves. 17. Mantisa. 19. Advente. 20. Viscaur. 21. Pakts. 
22. Ābels. 28. Palmas. 29. Nostāt. 31. Sančo. 32. Klupt. 
34. Taleja. 35. Sigals. 36. Brasa. 37. Milti. 
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